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„Делта” порази над половината свят
Броят на държавите, в които циркулира силно заразният

индийски щам на коронавируса „Делта”, се е увеличил до 111,
съобщи СЗО в сряда. Той ще доминира в следващите месеци.

Стр. 12

Храните са по-скъпи в
малките населени места

Поради голямата конку-
ренция цените на хранител-
ните стоки в големите градо-
ве са по-ниски в сравнение с
тези в по-малките населени
места, но има и изключения,
които зависят от логистиката

и търговските практики. Това
съобщи председателят на
Държавната комисия по сто-
ковите борси и тържищата
Владимир Иванов.

Експертът изчисли, че оли-
ото е поскъпнало с 52% през

Цената на олиото се е повишила с 4,4% само през юни,
прогнозират поевтиняване до края на годината

последната година, като ос-
новната причина е лошата
реколта от слънчоглед през
2020 г. По данни на НСИ
само през юни олиото е
поскъпнало с 4,4%. Прогно-
зата обаче е за поевтиняване,

което ще се усети до края на
годината.

НСИ оповести още, че
2,7% е годишната инфлация
за юни 2021 г. спрямо същия
месец на предходната година.
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оскъпване е най-честата дума,
която си казваме след влизане в
магазина. Акцентира на нея и
КНСБ в анализа си за цената на
живота и заплатата за издръжка
(стр. 4). Поскъпнаха хлябът и
зърнените храни, млякото, млеч-
ните и месните продукти, яйцата,
захарните изделия, маслата и оли-
ото. И т.н. Накъдето и да се
обърне човек, поскъпването удря
безпощадно и без туй мизерства-
щите хора в най-бедната страна
на ЕС. А цените щели да растат
още, прогнозират експертите. На
този етап те наричат поскъпване-
то спекулативно. И как няма да е,
като при Иван Костов отмениха
Закона за спекулата и сме единст-
вената страна в ЕС, в която тази
дума липсва в законите... Няма кой
да укроти цените и да се погрижи
най-напред за доходите на обик-
новените българи.

Народецът тепърва ще плаща
и увеличените цени на тока, пар-
ното, газа, с които ще се озъбим,
като започнат да пристигат но-
вите сметки. И без това през
2020 г. близо 28 на сто от насе-
лението се ограничават в отоп-
лението, а 24% не могат да пла-
щат разходите си навреме. Дан-
ните показват, че 6 от 10 дома-
кинства не разполагат с необхо-
димите средства за осигуряване
на нормален жизнен стандарт.
Засега над 1,6 милиона българи
са под летвата за бедност.
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Българските
троцкисти

Õëÿáúò,
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Ева КОСТОВА

Жълт код за високи температури от 33 до 38 градуса обяви за цялата страна
Националният институт по метеорология и хидрология. Синоптиците предупреждават
излизането в жегата да се избягва, както и да се поемат повече течности

ЕК отлага

плана за
възстановяване
на Унгария

Фестивала
на изкуствата
„Арт Поток”
откриват в Царево

Илияна Йотова:
Екзотика е

служебният кабинет
да стане редовен
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Защо са

ни избори?
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СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Окончателно ИТН
събра 657 824 гласа
От 4 април насам ГЕРБ са изгубили 195 542 гласа

Учители на искат обещаните от
Слави Трифонов таблети. “Закупува-
нето на електроните устройства за
учители и ученици би било добър ход
в началото на пандемията, защото
имаше ученици, които не разполага-
ха с компютри. След това от МОН и
от различни частни организации на-
правиха така, че всички деца вече
имат достъп до тях”, коментира пред
БНР Мария Николова, начален учи-

Работодатели не пред-
приемат мерки за намаля-
ване на риска за живота и
здравето на работещите
на открито при високи
температури. Това са ус-
тановили проверките на
инспекторите по труда на
строителните обекти,
съобщиха от ГИТ. Оттам
припомнят, че по повод

Работата в жегите създава риск
от тежки трудови инциденти

прогнозите за опасно го-
рещо време законът вме-
нява на работодателите
задължението да въведат
мерки, които да осигурят
нормална работа, тъй
като работата при високи
температури, освен че
намалява работоспособ-
ността и създава риск за
инфаркти и инсулти, е

предпоставка за тежки
трудови инциденти най-
вече заради забавените
рефлекси на работещите.
Препоръката на експерти-
те от ГИТ е сред мерките
да бъде включена и про-
мяна на работното време.
При работа на открито
мерките са задължителни
при подадени оранжеви и

червени кодове. При ра-
бота на закрито са регла-
ментирани оптимални
температури в работните
помещения, които могат
да бъдат между 18 и 25
градуса, според типа ра-
бота. При определени ус-
ловия са допустими тем-
ператури, които могат да
достигнат и до 33 градуса.
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Учители не желаят обещаните от Трифонов таблети

Окончателните изборни резултати
вече са ясни, след като ЦИК качи на
сайта си 100% от обработените прото-
коли. Първото място отива при “Има
такъв народ” (ИТН), които събират 657
824 гласа или 24,08%. Преднината им
пред ГЕРБ е от едва 15 659 гласа. “БСП
за България” остава на трета позиция с
365 695 или 13,39%, следвана от “Демо-
кратична България” (ДБ) и техните 345
329 избиратели. ДПС мина 10% подкре-

тел в СУ “Георги Измирлиев” в Гор-
на Оряховица. Според нея няма нуж-
да да се наливат пари в нещо, което
вече е в наличност. “Ако устройст-
вата бъдат закупени, те ще останат
неизползваеми. Училищата имат нуж-
да от друг вид техника - принтери,
скенери, а това не навсякъде може да
се купи с бюджетни пари”, пояснява
Николова.

Траян Траянов, изпълнителен ди-

ректор на “Заедно в час”, сподели, че
е бил изненадан от анонса на Слави
Трифонов. “Това е решение на неназо-
ван проблем. Ако бяхме чули кой е
проблемът в българската образовател-
на система, който се опитваме да ре-
шим, може би щяхме да видим ползите
от това решение. Редица международ-
ни изследвания показват, че образова-
телни системи, които дават таблети на
учениците и те ги използват в часове-

те, не се справят по-добре”, обръща се
педагогът към лидера на ИТН. По ду-
мите на Траянов в България наистина
има деца, които не разполагат с ком-
пютри, но те са изключително малък
процент от всички ученици. Да, важно
е да сме сигурни, че те ще имат достъп
до устройства, когато се налага, но
това не означава, че трябва да оборуд-
ваме всеки с таблет, категоричен е
Траянов.

Павлета ДАВИДОВА
па и събра близо 300 хил. гласа. Послед-
ните, преминали 4-процентната барие-
ра за влизане в НС, са “Изправи се!
Мутри вън!”, които имат 136 879 гласа.

Коалицията на ВМРО, НФСБ и
“Воля” не активира достатъчно избира-
тели и остава извън парламента, тъй като
има малко над 3 процента. Партия
“Възраждане” има около 3000 гласа по-
малко от “патриотите” и също няма да
е част от НС. “Българско лято” на биз-
несмена Васил Божков е събрало почти
50 000 гласа, което се равнява на почти
2 на сто от отишлите до избирателните
урни. С този резултат формацията има

право на държавна субсидия. “Атака”
обаче няма да получава пари по тази
линия, тъй като хората на Волен Сиде-
ров събират едва 0,46% от избирателна-
та активност. Подобна е и съдбата на
Цветан Цветанов с неговите “Републи-
канци за България”. С едва 10 308 гласа,
около 600 от които от чужбина, “Ляв
съюз за чиста и свята Република” също
няма право на субсидия. Формацията
обединяваше фигури като Жан Виденов,
Николай Малинов и отцепници от БСП.

Само за няколко месеца, от 4 април
насам, ГЕРБ са изгубили 195 542 гласа.
Спадът при БСП е почти 115 хиляди.

ИТН дръпва допълнителни 92 810 гла-
са, а ДБ са подобрили резултата си с 43
хиляди. През април 47 749 българи са
зачеркнали квадратчето “не подкрепям
никого”, сега те са 35 200.

Последните парламентарни избори
обориха тезата на националистическите
формации, че стотици хиляди наши
сънародници от Турция ще изкривят
волята на българските избиратели. Всич-
ки гласове за ДПС от чужбина са 29
609, което обаче ги нарежда трети във
вота зад граница. Двойно повече, 35,64%
от хората, гласували извън България, са
предпочели Слави Трифонов. 31 565 са
избирателите на ДБ зад граница, а гер-
баджиите са малко на 15 хиляди.

ГЕРБ най-вероятно ще изгуби знако-
во лице в НС - бившата шефка на парла-
мента Цвета Караянчева ще остане без
мандат, тъй като предварителното раз-
пределение сочи мандат за ИТН в
Кърджали за сметка на ГЕРБ.

Любопитно е, че в Дубай, където се
намира подсъдимият партиен лидер Ва-
сил Божков, са гласували 205 души. Пар-
тията му обаче не е първа по предпочи-
тания - ИТН има 71 гласа, ДБ - 61 и едва
тогава е “Българско лято” с 22 гласа.

Социалисти искат гаранции, че за всяко
дете в София ще има място в забавачка

За създаване на рабо-
тещ механизъм с участие-
то на родителите и роди-
телските организации,
който да гарантира, че за
всяко родено и регистри-
рано в столицата дете ще
бъде осигурено място в
детска ясла или градина,
настояха на брифинг Бо-
рис Цветков и Николай
Белалов от Дискусионния
клуб за социална местна
политика (ДКСМП) и
Поли Велчева, организа-
тор на протестите на ро-
дителите. Те припомниха,
че извън детските заведе-
ния в София са 12 500
деца, като половината от
тях нямат право на ком-
пенсация.

Социалистите за поре-
ден път призовават Сто-
личната община да започ-
не незабавно строителст-
вото на 60 нови забавач-
ки. От ДКСМП настояват
за незабавно освобожда-
ване на сгради и дворове

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Борис Цветков и Николай Белалов припомниха неизпълнените
обещания на Йорданка Фандъкова и ГЕРБ за нови детски градини

на детски ясли и градини,
заети от външни държав-
ни или частни структури.
Те дават пример с терена
и постройката на детската
градина в жк “Люлин 3”,
където са настанени слу-
жители на Социални гри-
жи, в жк “Младост” пък е
районната администрация
на район “Изгрев”. Част-
на занималня има в бивш
филиал на ул. “Нишава”
118, частни структури за-
емат подобни терени в
“Красно село” и други
квартали.

ДКСМП ще внесе в
парламента промени, га-
рантиращи изплащане на
компенсации на непри-
етите кандидатствали
деца и в общинските и
държавни детски ясли и
отпадане на администра-
тивните и бюрократич-
ни трудности и изисква-
ния към родителите на
неприетите малчугани в
забавачките.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Óìåí, âèñîê, êðàñèâ,
ñ êîñà, ïðîôåñîð

Бойко Борисов за гербаджийския
кандидат за президент

“Липсва ясна политическа
визия какво трябва да се слу-
чи, защо и как. Търсят се
бързи решения без осъзна-
тост за последствията от
тях”, поясни Янев. По думи-
те му случващото се може да
остави много българи разо-
чаровани и затова е нужна
промяна, нова перспектива и
нов модел за постигане на
широк консенсус.

“Нужна е програма за
бърз растеж и подкрепа на
икономиката, стимулиране на
секторите с висока добавена
стойност, подготовка за член-
ство в еврозоната. Трябва да
се работи за решаване на де-
мографската криза и привли-

Дългогодишният
шеф на “Информацион-
но обслужване” Миха-
ил Константинов ще
бъде освободен от
длъжност, става ясно
от обявление за свик-
ване на извънредно
общо събрание на 16
август. Единствената
точка в дневния ред е
освобождаване  на два-
ма от членовете на
Съвета на директорите
- Константинов и Вале-
ри Петров Борисов.
Двамата са независими
членове в борда на ди-
ректорите и през фев-
руари, след проведен
конкурс, са избрани за
нов мандат, става ясно
от сайта на транспорт-

Основната версия за
падналия в Черно море
български МиГ-29 е сре-
ща на самолета с водната
повърхност вследствие на
загуба на пространствена-
та ориентация от екипа-
жа. Това пише в доклада
от разследването на Во-
енна полиция за авиоин-
цидента от 9 юни, при
който загина майор Ва-
лентин терзиев.

Отделът за разследване
на авиационни произшест-
вия е разгледал още две
версии, които биха могли
да доведат до инцидента.
Първата е отказ на авиа-
ционната техника в полет,
а втората - разрушаване на
изтребителя или поразява-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Служебният кабинет започна първото си заседание
с бърз отчет по обезпечаването на отминалите избори

Янев се възмути от липсата
на политически диалог
Вицепрезидентът Илияна Йотова определи за екзотична идеята
служебното правителство да стане редовно

Недопустимо е да отказ-
ваш и да отричаш политиче-
ско взаимодействие, заяви
премиерът Стефан Янев пре-
ди заседанието на служебно-
то правителство, атакувайки
“Има такъв народ”, без да ги
споменава директно. Според
него начинът им на комуни-
кация с другите парламентар-
но представени партии е при-
знак не само на ниска поли-
тическа култура, но и тотал-
но неразбиране на политика-
та като процес, поведение и
действие. Политиката е за
истински политици и визио-
нери, не е за бюрократи или
технократи, ориентирани
към ситуативни решения,
усъмни се премиерът в пол-
зата от експертен кабинет.

чане обратно на българите в
чужбина, за преодоляване на
дисбалансите в развитието на
регионите, за образователна
и здравна реформа с гаранти-
ран достъп до качествено
здравеопазване”, препоръча
Янев. Той изтъкна и борбата
с корупцията, изграждането
на ефективни институции и
реална съдебна реформа, а не
имитация на действия.

“Надявам се, че през след-
ващите дни ще надделее ра-
зумът, защото България има
нужда от стабилно правител-
ство. Правителство, което да
продължи линията на слу-
жебния кабинет за връщане
на държавността, за закон-
ност, за правила и за иконо-
мическо развитие”, заяви ви-

цепрезидентът Илияна Йото-
ва. “Продължаваме с екзо-
тичните предложения, но
смятам, че всяка политичес-
ка формация, когато е
тръгнала към избори, трябва
да си поема отговорността и
да бъде готова да съставя
кабинет със своите експерти
и със своите виждания. Ина-
че, дайте да си имаме един
служебен кабинет, да си про-
меним Конституцията и да
приключим”, заяви вицепре-
зидентът по повод идеите
служебният кабинет да ста-
не редовен. Тя обаче призна,
че в ситуация като сегашна-
та България не може да си
позволи лукса да прави по-

литически експерименти с
избори до дупка. Йотова
подчерта, че партиите носят
отговорността за съставяне-
то на кабинет.

По-рано и Мая Манолова
от “Изправи се! Мутри вън”,
и Атанас Зафиров от БСП
обявиха, че служебният ка-
бинет би могъл да получи ре-
довен мандат през някоя от
партиите в НС. Зам.-предсе-
дателят на социалистите оба-
че се застрахова, че първо
трябва да има допитване до
партията и до партньорите й.

Умолявам те, Христо, на-
прави правителство, пропла-
ка артистично лидерът на
ГЕРБ Бойко Борисов, обръ-

щайки се към съпредседателя
на ДБ, който нарече проекто-
кабинета на ИТН “предишно
издание на сарайския модел”
и призова Трифонов за пре-
говори с “партиите на проте-
ста”. “Управлението на
държавата не е шоу. При мен
всичко беше във възход, без-
работицата беше на ниски
нива”, самопохвали се Бори-
сов. Той призова Слави Три-
фонов да “направи 40 минис-
три”. “Тури един на полица-
ите, на пожарникарите, на
шумкарите, имаш на ромите,
сложи още, докарай ги до 40,
не до 41. Умолявам те, брат-
ко - дай им постове на тези,
за да мирне държавата”, при-

зова Борисов. Той отсече, че
ако получи мандат за кабинет,
ще го върне веднага, въпреки
че ден преди това каза, че ще
състави правителство.

Тошко Йорданов от ИТН
смени профилната си снимка
във фейсбук с такава, на ко-
ято Христо Иванов гледа
“влюбено” Борисов. Сцена-
ристът  уточни, че ако не е
била партията на Трифонов,
“тиквата” щял още да е пре-
миер. Наблюдавам с тъга чу-
довищното късогледство и
министерски мечти на т.нар.
политически лидери, ирони-
зира той Христов, който бе
министър в предното прави-
телство на ГЕРБ.

Махат Михаил Константинов
от „Информационно обслужване”

ното министерство.
Професорът по ма-

тематика е известен
като един от големите
противници на машин-
ното гласуване. За пен-
сиониране на Констан-
тинов от “Информаци-
онно обслужване”АД,
което обработва избор-
ните протоколи, се за-
говори още с идването
на служебното прави-
телство. Министърът
на транспорта и инфор-
мационните техноло-
гии Георги Тодоров,
който е принципал на
дружеството, дори пус-
на обява за провежда-
не на конкурс за пред-
ставители на държава-
та в борда на директо-

рите, но я оттегли. По-
късно се оказа, че дру-
жеството не е 100%
държавно и 0,5% от ка-
питала му се държи от
многобройни дребни
акционери, затова и
всяка кадрова рокада в
ръководството трябва
да се вземе с решение
на Общото събрание.

Проф. Константи-
нов оглави “Информа-
ционно обслужване”
през 2012 г. и с двего-
дишно прекъсване меж-
ду 2014-2015 г. бе
председател на борда
на директорите. Сега
шеф на съвета на дирек-
торите е Валери Бори-
сов, а Константинов е
обикновен член.

„ВОЕННА ПОЛИЦИЯ”:

Пилотът на падналия МиГ
е загубил ориентация

не на пилота от осколки
вследствие разрив на ра-
кетата. И двете са от-
хвърлени като малко веро-
ятни.

Загубата на простран-
ствена ориентация на еки-
пажа е най-вероятната
причина за възникване на
катастрофата, смятат раз-
следващите. “Такива слу-
чаи са описани в авиаци-
онно-психологическите
изследвания като оптичес-
ка илюзия, наречена “оча-
рование”. Тя възниква,
когато пилотът концент-
рира цялото свое внима-
ние само върху един обект
или прибор. Това е особе-
но характерно при атака,
когато вниманието се фик-

сира само върху целта.
Стремежът за поразяване
на целта е толкова силен,
че другите параметри на
полета губят своята значи-
мост в съзнанието на пи-
лота”, аргументират се
проверяващите.

Министърът на отбра-
ната има готовност да пре-
достави изготвения доклад
от Военна полиция на
прокуратурата, която
продължава разследването
по реда на Наказателно-
процесуалния кодекс.

До 3-4 седмици пред-
стои да бъде снет записът
от т.нар. черна кутия в
специализирана лаборато-
рия на производителя в
Руската федерация.
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20% от БВП да отиват
за социални услуги,
настоява КНСБ
Синдикалистите настояват разходите в тази сфера
да нараснат от 18,8 до 30 млрд. лева за 4 години

ОБЯВА
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Õ‡ 15 ˛ÎË 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰-
ÏˇÌ‡ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡ ÛÎ. ì»‚‡Ì
’‡‰ÊËÈÒÍËî, Ê.Í. ìŒ‚˜‡ ÍÛÔÂÎî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì»‚‡Ì
’‡‰ÊËÈÒÍËî, ÓÚ ÛÎ. ì‘ÂÌËÍÒî ‰Ó ·Î. 43,  ‡ÒÓ‚ ˆÂÌÚ˙;

·Î. 43, ·Î. 44 Ë ·Î. 45.
œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈ-

ÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂ-
Ì‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì»‚‡Ì
’‡‰ÊËÈÒÍËî π21.

Õ‡ 15 ˛ÎË 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁ-
„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡ ÛÎ.
ì“Ó‰Ó √‡‰ÊÓ‚î, Ò. ÀÓÍÓÒÍÓ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 19:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ Ò. ÀÓÍÓÒÍÓ

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈ-
ÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂ-
Ì‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: Ì‡ ÔÎÓ-
˘‡‰‡ ÔÂ‰ ÍÏÂÚÒÚ‚ÓÚÓ.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂ-
ÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„-
‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó-
‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓ-
ÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡
ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË
‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙
Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - https://sofiyskavoda.bg/water-stops.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡
Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Център за знания в областта на
раковите заболявания разработи и
пусна в действие Европейската ко-
мисия. Инициативата е част от ма-
щабен план за противодействие сре-
щу болестта. “Ракът е бич за цяла
Европа. За съжаление заболяване-
то е най-разпространено в Източна
Европа, като България е една от
най-засегнатите държави”, коменти-
ра евродепутатът от БСП Петър
Витанов, който е член на Комиси-
ята по обществено здраве в ЕП.

Разходите на държавата за соци-
ални политики да нараснат до 20%
от БВП в рамките на 4-годишен пра-
вителствен мандат, настоява КНСБ.
Това стана ясно по време на кръгла
маса на тема “Европейският стълб за
социални права - напредък и инстру-
мент за изпълнение”, организирана
от КНСБ и фондация “Фридрих
Еберт”. Според синдиката подобен
ход означава разходите в тази област
да нараснат от 18,8 до 30 млрд. лева.
“Това е напълно постижимо и поно-
симо за бюджета при планирания
растеж от 5% на брутния вътрешен

Над 9 часа е чакала на гра-
ницата, за да влезе в Бълга-
рия, група с 11 участници в
европейски проект. За това
съобщи Мариана Александ-

продукт. А този растеж също е
напълно възможен според оценките
на ЕК, Международния валутен фонд
и др.”, коментира президентът на
КНСБ Пламен Димитров. Очаква се
България да получи 3,5 млрд. лева.
по линия на Европейския стълб за
социални права.

“Не ни трябва космическа програ-
ма, а да създадем кадри, способни да
работят в нея. Това следва да е ос-
новният приоритет на държавата”,
заяви зам.-министърът на труда и со-
циалната политика Иван Кръстев.
Друг приоритет, който си е поставил

служебният кабинет в социалната
сфера, е актуализирането на пенсии-
те. Това обаче може да стане само
чрез промяна в закона, за което е
необходимо да има работещ парла-
мент. “България и МТСП предстои
да се изправят пред предизвикател-
ството да управляват много същест-
вен ресурс. Основните ни цели са
инвестициите в човешки капитал”,
заяви Кръстев.

ДУМА припомня, че трите при-
оритетни области в Европейския
стълб за социални права са заетост,
умения и социална защита. До 2030 г.

действията трябва да доведат до пре-
одоляване и превенция на бедността,
намаляване на неравенствата, възхо-
дяща конвергенция на доходите. Цел-
та на ЕС е най-малко 78% от хората
между 20 и 64 г. да са трудово анга-
жирани, най-малко 60% от всички
възрастни всяка година да участват в
обучение, да бъде намален броят на
хората в ЕС, изложени на риск от
бедност, поне с 15 млн. души. По
отношение на България се обсъжда в
плана да залегне стимулиране на со-
циалните партньори за договаряне на
минимални социални стандарти (ме-
ханизъм за определяне на минимална
заплата за страна по икономически
дейности и групи персонал, намаля-
ване разликата в заплащането между
мъжете и жените и др.).

Деца с диабет чакали 9 часа да минат границата

Аида ПАНИКЯН
рова, председател на паци-
ентската организация “Диа-
бет и предиабет”.

Групата, в която били под-
растващи с диабет, чакала на
сръбско-българската границя
от 20 ч. на 11 юли до 6 ч. на
12 юли, а опашката от авто-
мобили била 12 км. Пред

ДУМА Александрова обяс-
ни, че само една видимо из-
тощена служителка на РЗИ
обработвала документите на
влизащите в страната. Има-
ше и ремонт на пътя, до-
пълни Александрова. На из-
лизане от страната група-
та не е имала проблем. “В

последните часове бяхме без
вода, храна, тоалетна и ин-
сулин. Нямаше кой да ни
помогне”, коментира Алек-
сандрова, която не скри тре-
вогата си, че подобна ситуа-
ция би била фатална за всеки
с диабет, независимо от
възрастта му. Незабавно след

прибирането на групата в
България от “Диабет и пре-
диабет” са подали сигнал за
случилото се в министерст-
вата на здравеопазването и
на външните работи, в сто-
личната РЗИ, Държавната
агенция за закрила на детето
и до омбудсмана.

ЕС задейства мащабен план за борба с рака
Витанов поясни, че центърът е

онлайн платформа за събиране на
сведения и за координиране на дей-
ствията срещу болестта и ще съдей-
ства за формиране на политики за
профилактика. Ако в Дания 80% от
жените между 50 и 70 г. се подла-
гат на профилактични прегледи, то
в България този процент е драстич-
но по-нисък, коментира Витанов.
Според него центърът ще помогне
за намаляване на неравенствата в
профилактиката и лечението на

ракови заболявания в целия ЕС.
Един от елементите на този център
е създаването на европейски насо-
ки за профилактика и осигуряване-
то на качеството на скрининга при
раковите заболявания, което би по-
вишило качеството на здравната
услуга и в България. Намаляването
на цените на онколекарствата също
е от ключово значение. Според
Витанов общите поръчки от ЕС би
следвало да намалят и недостига на
лекарства в някои държави.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

“Не е достатъчна солидарността помежду ни само по време на криза. Трябва да изградим солидарност
и във възстановяването от ковид пандемията. Отново най-уязвимите не са във фокуса на вниманието
на обществените дискусии и политиките. Трябва да осъзнаем собствената си отговорност – ако
не проявим солидарност, ако не се погрижим за слабите, безработните, жените, децата, пандемията
ще продължава да отнема от цялото общество”. Това заяви вицепрезидентът Илияна Йотова
на Международния научен семинар в СУ “Да преосмислим средата ни в един постковид свят”
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Цената на олиото се е повишила с 4,4% само през юни,
екперт прогнозира поевтиняване до края на годината

Поради голямата конкурен-
ция цените на хранителните
стоки в големите градове са по-
ниски в сравнение с тези в по-
малките населени места, но има
и изключения, които зависят от
логистиката и търговските прак-
тики. Това съобщи пред радио
Варна председателят на Държав-
ната комисия по стоковите бор-
си и тържищата (ДКСБТ) Вла-
димир Иванов. “Най-високи са
цените на хранителните стоки в
Благоевград. В същото време
олиото в Пловдив (район, в кой-
то се отглежда много слънчог-
лед) е по-скъпо, отколкото в
София. Пазарът е разнообразен.
Важното е водещият принцип да
е този на търсенето и предлага-
нето”, каза той.

Захарта, картофите и някои
други зеленчуци във Варна се
продават на цени, които са едни
от най-високите в страната,
каза Иванов, според когото:
“Тази тенденция е от години и
трудно може да се обясни.

Храните - по-скъпи в малките
населени места

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Може би варненци са по-пла-
тежоспособни или пък причи-
ната е това, че Варна е курор-
тен град”.

Иванов изчисли, че олиото е
поскъпнало с 52% през послед-
ната година, като основната
причина е лошата реколта от
слънчоглед през 2020 г. “Около
3,10-3,15 лв. е цената на олио-
то на едро, но в супермаркети-
те можем да намерим по-ниска
цена”, каза той. По неговите
думи в момента се наблюдава
свръхпредлагане на слънчоглед
и това ще доведе до понижение
на цената, което крайните по-
требители ще усетят от септем-
ври или до края на годината.
Същата е тенденцията и при
брашното заради очакваната
добра реколта от пшеница. Не
се наблюдава поскъпване при
останалите хранителни продук-
ти. Дори и да има такова, то е
в рамките на 1-2%.

Междувременно НСИ опо-
вести, че 2,7% е годишната

инфлация за юни 2021 г. спря-
мо юни 2020 г. Инфлацията за
юни 2021 г. спрямо май 2021 г.
е минус 0,2%, а от началото на
годината - 1,5%.

Само през юни олиото е
поскъпнало с 4,4%. Цените на
яйцата и маслините се се уве-
личили с 1,4%, на кашкавала -
0,8 на сто. Зрелият боб е
поскъпнал с 1,6%, лещата - с
0,8%, цитрусовите плодове -
също с 0,8%, захарта - с 0,4%.
Най-много през юни са
поскъпнали морковите и черве-
ното цвекло - с 12,2%,

При нехранителните стоки
и услугите най-много е
поскъпнало централното газо-
снабдяване - с 11,1%. Цените
на хладилниците са се повиши-
ли с 1,4%. Праховете за пране
са поскъпнали с 1,8%. Увели-
чили са се цените на лекарстве-
ните продукти и лекарските
услуги съответно с 0,1 и 0,2%,
а цените на стоматологичните
услуги остават на равнището от

предходния месец.
Преди дни синдикатите ог-

ласиха, че минималната запла-
та у нас е пет пъти по-ниска от
тази в Германия. Така работе-

щите на минимална заплата в
България могат да си позволят
най-малко хляб, картофи и вода
от която и да е друга страна
членка на ЕС.

Дългото сбогуване на министъра на
регионалното развитие Виолета Коми-
това с изпълнителния директор на “Ав-
томагистрали” Стоян Беличев навлиза
в нова фаза. Отстраненият Беличев от-
ново иска да се върне на шефския пост
и е подал кандидатурата си за назначе-
ния конкурс. В момента държавната
фирма се управлява от временно ръко-
водство, чието вписване в Търговския
регистър на два пъти бе отказвано от
Софийския градски съд заради обжал-
ване на Беличев. Едва на третия път
министър Комитова успя да назначи
посочените от нея временни членове в
съвета на директорите - Валентин
Вълков, който е и изпълнителен дирек-
тор, Десислава Христова и Иван Стан-

Ексшефът на „Автомагистрали” кандидат за нов борд на фирмата

Кабинетът отпусна 1 млн. лв.
за безплатна почивка на ученици

чев.
Комисия разглежда документите за

допустимост на кандидатите и предстои
да проведе конкурс за нови членове на
директорския борд. “Сред кандидатите
попада и г-н Беличев и най-неочаквано
се оказа, че той е управител и съдруж-
ник в 4 фирми, които са с подобен пред-
мет на дейност като тази на “Автома-
гистрали”, съобщи министър Комитова
пред “България он ер”. Юристите на
МРРБ в момента установяват дали Бе-
личев е бил собственик и в управата на
частни строителни фирми, докато е ог-
лавявал “Автомагистрали”. Ако е така,
това е грубо нарушение на закона, ко-
ментира Комитова.

Проверка на segabg.com е установи-

ла, че към днешна дата Стоян Беличев е
собственик и управител на две дружест-
ва - “Емстрой енерджи” 4 и “Емстрой
енерджи” 5. В поне 5 други фирми той
е прехвърлил собствеността на трети
лица, сред които дъщеря и съпруга.

“В МРРБ има 37 търговски друже-
ства, които са 100% държавна собстве-
ност, и там имаме едни шефове, които
аз ги определям като назначени капита-
листи - министърът ги назначава, а те
се държат, все едно дружеството е тях-
но”, каза регионалният министър. Спо-
ред Комитова това говори за пропуски
в законовата уредба и по-специално За-
кона за публичните предприятия, кой-
то бил направен така, че принципалът
на държавното предприятие да не може

да уволни ръководството му.
По повод раздадените от “Автома-

гистрали” авансово милиони левове за
изграждане на пътни участъци, за кои-
то още няма издадени разрешения за
строителство, Комитова съобщи, че
НАП е започнала ревизия в държавна-
та компания. Тя обхваща всички фир-
ми, получили пари. “Моят страх е, че
докато дойде време тези обекти да се
строят, фирмите, получили аванси,
може да фалират”, каза Комитова.
“Оказва се, че парите са застраховани,
но в застрахователна компания, а не с
банкова гаранция. Аз съм запозната с
тези застраховки и те не могат да по-
крият тоталната щета, ако се случи най-
лошото”, каза Комитова.

Правителството одобри бли-
зо 1 млн. лв. лева за 2577 учени-
ци, които заминават на лятна по-
чивка по Националната програма
“Отново заедно”. За всеки участ-
ник в пътуването е осигурен
шестдневен туристически пакет
на стойност 500 лв. Това включ-
ва настаняване с 5 нощувки, хра-
на, транспорт, застраховка и
допълнителни дейности.

Учениците ще бъдат придру-
жавани от 274 учители или други
педагогически специалисти. Това
са заявките, одобрени от Минис-
терството на образованието и на-
уката до 30 юни. Финансирането
се отпуска по бюджетите на об-
щините. Парите ще стигнат до
училищата следващата седмица.
Средствата се разпределят меж-

Съдът нареди на директо-
ра на държавното предприя-
тие “Пристанищна инфраст-
руктура” да даде отговор на
обществото кой удълбава ка-
нала към пристанището до
ТЕЦ “Варна”, собственост
на почетния лидер на ДПС
Ахмед Доган. Това става
ясно от решението на Адми-
нистративния съд във Варна,
което не подлежи на обжал-
ване. Решението на съда е по
повод заявление за достъп до
обществена информация на
гражданина С.Ц.С. В начало-
то на ноември 2020 г. той е
поискал копие от сключено
споразумение между ДП
“Пристанищна инфраструк-

Държавата да каже кой разширява канала
към ТЕЦ-а на Доган, нареди съдът

ду 103 училища - 95 общински и
8 държавни. Те представляват
70% от заявената от училищата
обща сума на базата на подаде-
ните заявки. Останалите 30% ще
се изплатят, когато в МОН се
представи по електронен път
сключеният договор с туропера-
тор.

Междувременно МОН полу-
чава много нови заявки за учас-
тие в “Отново заедно”. От 1 до 8
юли са одобрени още 238 учили-
ща с 6271 ученици и 664 ръково-
дители на групи. След 8 юли до-
сега са поискали да се включат
нови 140 училища. Техните доку-
менти се обработват в момента.
За финансирането на тези пъту-
вания ще има следващо постанов-
ление на Министерския съвет.

тура” и държавното предпри-
ятие “Транспортно строи-
телство и възстановяване”
ЕАД за удълбочаване на Ка-
нал 1 и Канал 2 на пристани-
ще “Варна”, както и копие
от инвестиционния проект.
Гражданинът не получава от-
говор от държавното пред-
приятие на искането си и за-
вежда дело срещу “Приста-
нищна инфраструктура”, ко-
ето печели. Административ-
ният съд във Варна отменя
мълчаливия отказ на генерал-
ния директор на “Приста-
нищна инфраструктура” Ан-
гел Забуртов.

Съдебният състав връща
делото като преписка на ге-

нералния директор за произ-
насяне по заявлението, пода-
дено от С.Ц.С. В мотивите си
съдът посочва, че двете дру-
жества са държавни органи-
зации на бюджетна издръжка
и изразходват публични сред-
ства. И двете са под шапката
на Министерството на транс-
порта, информационните
технологии и съобщенията.
Съдът прави заключение, че
сключеното между тях спо-
разумение за удълбочаване-
то на двата канала е от обе-
ществен интерес, тъй като
обектът е от национално зна-
чение. Проектът за удълбо-
чаването на съществуващите
два канала е за 400 млн. лв.
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Неправителствени органи-
зации, представители на биз-
неса, на изпълнителната и ме-
стната власт ще предложат на
правителството и партиите да
започне подготовката и из-
граждането на магистрала
“Рила”. Това съобщи бившият
министър на траспорта Петър
Мутафчиев, сега председател
на Форума за балкански транс-
порт и инфраструктура, който
заедно с Научно-техническия
съюз по транспорт и “Главбол-
гарстрой холдинг” са органи-
затори на кръгла маса на тема:
“Автомагистрала “Рила” -
свързаност, коридори, перспек-
тиви”.

Мутафчиев изрази надежда
проектът да бъде реализиран в
периода 2021-2027 г. Идеята
за магистрала “Рила” е с над
десетгодишна история и
първоначално тя е била изве-
стна като южен обход на Со-

Възраждат идеята
за магистрала „Рила”

Петър Мутафчиев

СНИМКА БГНЕС

Преди да тръгнем заедно към
Космоса, трябва  да построим
нормален път София-Скопие,
заяви бившият транспортен
министър Петър Мутафчиев

фия. Според Мутафчиев с осъ-
ществяването на проекта ще се
постигне свързаност между
магистралите “Хемус”, “Тра-
кия” и “Струма”, преминавай-
ки край Дупница и Самоков, и
ще даде възможност да не се
концентрира транзитният тра-
фик през столицата. Мутафчи-
ев напомни, че тази магистра-
ла е част от коридор номер 8
и връзката с Република Север-
на Македония и Албания. Той
изтъкна, че проектът ще има
икономически и екологичен
ефект. Финансирането на про-
екта може да стане чрез пуб-
лично-частно партньорство,
смятат Мутафчиев и замест-
ник-министърът на регионал-
ното развитие и благоустрой-
ството Тодор Анастасов, кой-
то участва във форума.

Магистралата ще е дълга
над 140 километра и по разче-
ти от 2008 г. на “Главболгар-

изтъкна председателят на
пътната агенция. Той посочи
сред плюсовете на проекта
развитието на туризма в реги-
она и на икономиката като
цяло и изрази надежда про-
ектът да се случи в по-близко
време.

Концесионирането на авто-
магистралите в България не
може да стане с тази ТОЛ сис-
тема, която е смесена и не оси-
гурява средствата за финансо-
вата рамка на един справедлив
концесионен процес, коменти-
ра по-рано пред БНР Петър
Мутафчиев. Темата за концеси-
ите на магистралите бе повдиг-
ната от лидера на “Има такъв
народ” Слави Трифонов при
представянето на проектокаби-
нета на партията. Мутафчиев е
на мнение, че концесията не
бива да се отрича изцяло. “Виж-
дам, че имаме амбицията да
помогнем нашите северномаке-
донски братя да започнат да се
занимават с космонавтика. Аз
мисля, че преди да тръгнем за-
едно към Космоса, трябва да
построим един нормален път,
който да свързва двете столи-
ци. Разстоянието е не повече
от 200 километра, а ние пъту-
ваме сума ти часове,” допълни
Мутафчиев.

строй” ще струва около 485
млн. евро. Ако проектът е
смислен, икономически обос-
нован и ефективен, една от
неизползваните възможности в
България е публично-частното
партньорство или концесиони-
рането, което в последните
години стана като мръсна
дума, коментира заместник-
министърът. Председателят на

Управителния съвет на Аген-
ция “Пътна инфраструктура”
Апостол Минчев напомни по
време на форума, че идеята за
магистралата се заражда през
1998-1999 г. като далечен
южен обход на София. За тази
магистрала и за “Черно море”
се говори от двадесет и повече
години и до този момент няма
нищо реализирано по тях,

Държавният газов
оператор “Булгартранс-
газ” не може да започне
работата по строежа на
газовата връзка със
Сърбия с избрания
изпълнител “Кенпайп”,
докато срещу решение-
то има производство по
четири жалби от отстра-
нени и класирани по-на-
долу кандидати за
поръчката в размер на
близо 144 млн. лв. без
ДДС. Отказът за допус-
кане на предварително
изпълнение на проекта,
докато случаят се раз-
глежда от Комисията за
защита на конкуренция-
та (КЗК), е постановен
от антимонополния ор-
ган миналата седмица.
От определението става

Европейската инвестиционна банка
(ЕИБ) и концесионерът на Летище
София “СОФ Кънект” подписаха дого-
вор за заем на стойност 40 млн. евро за
модернизация на аеропорта. Финанси-
рането се подпомага от Механизма за
свързване на Европа на Европейската
комисия, става ясно от съобщение на
официалния сайт на ЕИБ. Финансира-
нето ще подкрепи модернизацията на
инфраструктурата и надграждането на
защитните компоненти до най-новите
стандарти. В допълнение, проектът ще
подобри ефективността на летищните
съоръжения, включително компоненти-
те за енергийна ефективност, но и ще
осигури най-съвременна защита на
околната среда, пишат от ЕИБ. Според
инвестиционната банка Летище София
е сред най-натоварените на Балканите
и едно от най-големите в Централна и

КЗК спря работата
по газовата връзка със Сърбия

ясно, че жалбите на от-
странените “Бонати” и
ДЗЗД “Нова газ 2021” и
на класираните назад
“АйБиЕс-Интергаз”, ко-
ято даде най-ниска цено-
ва оферта, и ДЗЗД “Ин-
тернешънъл Газ”, са обе-
динени в едно производ-
ство. На петия недово-
лен от развитието на
търга - ДЗЗД “Интербел
99”, която също не бе
допусната до финално
отваряне на предложе-
нието, жалбата е счете-
на за неоснователна и
има отказ за разглежда-
не на случая.

“Булгартрансгаз”
смята жалбите за неосно-
вателни и иска от КЗК
да разреши предварител-
но изпълнение на обще-

ствената поръчка с из-
брания строител. Тако-
ва законово право има
по принцип, но само
когато трябва да се за-
щитят животът или здра-
вето на гражданите, осо-
бено важни държавни
или обществени интере-
си, включително такива,
свързани с отбраната и
сигурността, или ако от
закъснението на
изпълнението може да
последва значителна или
трудно поправима вреда.
Газовият оператор пре-
тендира, че забавянето
на строежа на газовата
връзка със Сърбия ще
наруши междуправител-
ствен ангажимент на
България и Сърбия за
пускане в експлоатация
до май 2022 г. Също така
ще бъдат накърнени осо-
бено важни държавни и
обществени интереси и
интеграцията на газо-
провода в проекта за
газовия хъб “Балкан”.
Вероятността да не се
спази този срок същест-
вуваше още при обявя-
ването на поръчката на
22 януари със срок за
подаване на оферти до
22 февруари и обявява-
не на избраника в нача-
лото на юни.

Модернизират Летище София
с 40 млн. евро заем от ЕИБ

Източна Европа, като броят на пътни-
ците се удвоява между 2013 и 2019 г.

Както е известно, концесията на
най-голямото летище у нас е за 35 го-
дини. Вицепрезидентът на инвестици-
онната банка Лиляна Павлова коменти-
ра, че летището е основният междуна-
роден портал към България, обслужвай-
ки 7,1 милиона пътници през 2019 г. В
ЕИБ имаме удоволствието да подкре-
пим този проект, който има за цел да
укрепи социалното, икономическото и
териториалното сближаване в Европей-
ския съюз, коментира Павлова. Според
Адина Валеан, еврокомисар по транс-
порта, Летище София е част от трансе-
вропейската транспортна основна мре-
жа и неговата модернизация ще донесе
ползи за българските граждани, както и
за служителите на летището, партньо-
рите и пътниците.
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Хората са грабнали оръжия да пазят домовете си,
спря най-голямата рафинерия в страната

НАКРАТКО

Българи застрашени
от вандали в ЮАР

Вандали бягат със заграбените стоки и вещи от търговски център в град Дърбан

Френският президент Еманюел
Макрон и началник щабът на
френската армия ген. Франсоа
Лекоантр приеха военния парад
на Шанз Елице по повод
националния празник на страната
си. На прием за участниците в
парада Макрон заяви: “Като
европеец постоянно повдигам
въпроса за способността на НАТО
да възобнови диалога с Русия
и да започне дискусии с Китай”

Българи в град Дърбан,
Южно-Африканската репуб-
лика (ЮАР), сигнализираха,
че се чувстват застрашени за
живота си, след като от събо-
та в града и съседните райо-
ни мародери нападат, ограб-
ват магазините, рушат и па-
лят. За “Нюз бг” българката
Петя Минева разказа, че тя и
още поне 10 000 сънародни-
ци сами се борят с
престъпниците денонощно.
“Хората са оставени сами с
помощта на частни охрани-
телни фирми да се борят с
мародерите. Блокади са на-
правени по входовете на
кварталите поне да не влизат

СНИМКИ БГНЕС

по къщите и жилищните ком-
плекси. Магазините в повече-
то райони са тотално разгра-
бени и подпалени. Армия
няма. Докога тези хора ще
издържат при положение, че
имат нужда да спят и като
численост не са повече от
нападателите, не се знае”,
обяснява тя. По думите й,
всичко започнало в събота
“като обикновен протест сре-
щу това, че са арестували
бившия президент Зума”,
който влезе в затвора за изле-
жаване на 15-месечна присъ-
да. Първоначално е имало
протести, но после те са пре-
минали във вандалщина и

ограбване на магазини. По-
лиция няма, армията също не
е дошла, въпреки обещание-
то на президента на страна-
та. Хората сами са блокира-
ли кварталите, за да се опа-
зят, със собствени оръжия,
каквито са позволени, но не
се знае докога ще издържат
силите им, споделя още Ми-
нева. По думите й, в нападе-
нията вече няма искания, а
само вандалщина. Няма
достъп до магазини, храна и
лекарства, хората стоят на
барикадите без почивка.
Българката поиска помощ и
намеса от официални инсти-
туции, твърди, че “положени-

ето е много сериозно и няма
надежда нещо да се промени
в близките дни”.

Междувременно най-го-
лямата петролна рафинерия
в Южна АфрикаSAPREF,
разположена в провинция
Квазулу-Натал, спря дей-
ността си поради погромите
от 8 юли, предаде ТАСС.
Петролната рафинерия  в
пристанищния град Дърбан
е временно затворена пора-
ди масови грабежи и наси-
лие, каза говорител в стра-
ната. Заводът представлява
35% от цялата рафинирана
нефт в южноафриканската
държава.

Еврокомисията (ЕК) ще предложи удължаване на перио-
да за оценка на плана за възстановяване на Унгария. Стра-
ната е поискала 7,2 милиарда евро финансиране от Европей-
ския фонд за възстановяване и устойчивост след пандемията.
Според унгарското правителство планът за възстановяване
се “бави заради идеологически и политически мотивирани
атаки”, пише електронното издание “Унгария днес”.

ЕК не даде никакви подробности относно оценката или
къде търси промени от Унгария. Министърът на правосъди-
ето Джудит Варга призна, че Комисията е отправяла нови
искания след приемането на закона за “Защита на детето”,
който мнозина в ЕС считат за дискриминационен по отно-
шение на ЛГБТ общността.

Планът за възстановяване, който е “изработен при кон-
султация с експерти, е подложен на идеологически и поли-
тически мотивирани атаки. Надяваме се, че планът ще бъде
оценен на професионална основа, независимо от настоява-
нето на Брюксел да пусне активисти на ЛГБТ в унгарските
детски градини и училища”, казва се в изявление от кабинета
на премиера Виктор Орбан.

Еврокомисията отлага
плана на Унгария

Вашингтон и Москва имат области, в които интереси-
те на двете страни съвпадат, и проблемът с изменението
на климата е един от тях. Това обяви на редовен брифинг
за журналисти говорителят на Държавния департамент
Нед Прайс.

“Не е тайна, че имаме дълбоки разногласия с Руската
федерация по редица въпроси. Също така не е тайна, че
ще има определени области, в които нашите интереси се
сливат”, добави Прайс. “А Кери в момента тества предло-
жение за възможността да работим заедно по глобалното
и екзистенциално предизвикателство, което е изменение-
то на климата”, каза още говорителят. Бившият държавен
секретар Джон Кери като специален пратеник на прези-
дента Байдън по климатичните проблеми посети наскоро
Москва.

Прайс също посочи доставката на хуманитарна помощ
за Сирия като пример за успешно сътрудничество, както
и удължаването на Договора за мерки за по-нататъшно
намаляване и ограничаване на стратегическите нападател-
ни въоръжения.

САЩ: Имаме и общи
интереси с Русия

Намаляват мигрантите
към Гърция

Броят на бежанците и мигран-

тите на остров Лесбос е паднал под

5000 за първи път от 2016 г. насам.

Това информираха от Министерст-

вото на миграцията на южната ни

съседка, цитирано от в. “Катимери-

ни”. Там има 4994 души. От тях

4441 живеят във временните съоръ-

жения на Кара Тепе, 134 са непри-

дружени непълнолетни, 412 живеят

в апартаменти по плана “Хестия”,

а 7 са задържани от властите.

В Сърбия представиха
първия дрон местно
производство

В Сърбия представиха първия

дрон, произведен в страната, преда-

ва държавната информационна аген-

ция. Безпилотният RV20 е с товаро-

носимост 20 кг и може да остане

във въздуха около 30 минути. Той бе

представен на специален коктейл,

проведен по случай първия рожден

ден на Изследователски център PR-

DC, където RV 20 е проектиран и

построен.

Албанската полиция
иззе 14 пакета кокаин

Полицията в албанския приста-

нищен град Дуръс иззе 14 пакета

кокаин и арестува двама души, пре-

дава македонската телевизия “Ка-

нал 5”. Наркотиците са били скри-

ти в кашони с банани, които са

пристигнали от Еквадор. Контейне-

рите са разтоварени на пристани-

щето преди няколко дни и полиция-

та е изчаквала появата на лицето,

което е трябвало да приеме стока-

та, за да извърши акцията.

Бури в Бавария наводниха
улици и мазета

Окръгът Хоф в южната герман-

ска провинция Бавария обяви бедст-

вено положение. Причината са мощ-

ни гръмотевични бури и обилни ва-

лежи във вторник вечерта, предаде

ДПА. Службите за спешна помощ не

са в състояние да отговорят на

всички обаждания, предвид големия

брой хора, които търсят помощ.

Основните проблеми са наводнените

пътища и мазета. Една магистрала

е била затворена. Жертви няма.
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Делта-3 порази над
половината свят
Само за седмица новозаразените нараснаха с три милиона

СНИМКА БГНЕС

Група живеещи в Бразилия кубинци и местни жители демонстрираха пред посолството
на Куба в най-голямата латиноамериканска държава в подкрепа на правителството
в Хавана. Посолството на САЩ в Хавана препоръчва на американските граждани
да избягват определени райони на столицата и да не използват пътищата до летището

Осуетен е опит за
атентат срещу Мадуро

600 000 жители
на Донбас получиха
руски паспорти

Литва с драконови
мерки срещу
имигрантите

Интензивни
боеве се водят
в Афганистан

Броят на държавите и територии-
те, в които циркулира силно заразният
щам Делта-3 на коронавируса, се е
увеличил до 111, съобщи Световната
здравна организация (СЗО) в сряда.
Повишената инфекциозност означава,
че щамът вероятно ще доминира в све-
та през следващите месеци.

Преди седмица вариантът циркули-
раше в 104 държави, а в началото на
месеца в 96. Освен в Индия, той е
идентифициран в Русия, Великобрита-
ния, Германия, Гърция, Испания, Тур-
ция, Франция, Индонезия, Тайланд,

Япония, Израел, Бразилия, САЩ и
Южна Африка.

Пак по данни на организацията,
само за седмица са регистрирани над
3 млн. нови случая на коронавирус, а
починалите са повече от 55 000. В
сравнение с предходните седем дни
честотата се е увеличила с 10%, а
смъртността с 3%, съобщиха от цент-
ралата в Женева. Преди това
смъртността е намалявала повече от
два месеца.

Висок брой новозаразени с КО-
ВИД-19 е регистриран през последни-

те дни в Гърция. Новите случаи вече
надхвърлят 3000 на ден, но броят на
хоспитализираните и починалите не
расте, информира здравното министер-
ство в Атина. Лекарите прогнозират
двойно повече случаи в следващите
седмици. Властите призовават за
стриктно спазване на ограничителни-
те мерки. Според епидемиолозите кри-
тични райони са отново област Атика,
Крит и Лариса. От днес на много заве-
дения поставят стикери “само за вак-
синирани”.

Каталуния е епицентър на петата

вълна на коронавирус в Испания. За-
разата циркулира най-вече сред мла-
дите хора. При 20-29 годишните до-
стигна 1421 случая на 100 000 жители
за страната, а в самата автономна об-
ласт надхвърля 3300 случая.

Въпреки тревожната тенденция,
Малта отказа да затвори границите си
за неваксинирани туристи. Ще бъде
въведена обаче задължителна изола-
ция, вероятно за 14 дни. От днес там
са затворени езиковите училища по
английски език. В тях бяха регистри-
рани голям брой заразени и в момента
стотици ученици, включително 150
италианци, са блокирани под каранти-
на на острова.

Пореден черен КОВИД-рекорд има
в Русия. Властите съобщиха за 786
смъртни случаи за денонощие, което е
най-големият брой жертви от началото
на пандемията, предаде ТАСС. За същия
период 23 287 са новозаразените.

Двойно увеличение на заразените с
КОВИД има в САЩ. Правителството
смекчи препоръките си относно пъту-
вания до Германия, Австрия, България
и няколко други европейски държави,
съобщиха агенциите.

Председателят на венецуелския парла-

мент Хорхе Родригес обяви, че правител-

ството е осуетило атака с безпилотници

срещу президента Николас Мадуро,

информира ДПА. Той уточни, че четири

дрона са били използвани на 22 юни при

нов опит за атентат срещу президента

по време на церемония по откриването

на паметник. “Те бяха деактивирани от

нашите специални служби. Скоро ще

разберем откъде са били купени, кой ги е

поискал и какъв е бил планът за убийство-

то на президента и служителите”.

Мадуро оцеля при опит за покушение през

2018 г., когато безпилотници с експлозиви

избухнаха пред него на церемония в

Каракас. Лидерът остана невредим, но

седем военни бяха ранени.

Хорхе Родригес заяви още, че има веро-

ятност зад атентата да стои колум-

бийска охранителна фирма, за която се

твърди, че е свързана с хората, плани-

рали убийството на хаитянски прези-

дент Жовенел Мойз.

Над 600 000 жители
на непризнатите Луган-
ска и Донецка народни
републики получиха ру-
ско гражданство по оп-
ростена процедура, заяви
в Луганск руският парла-
ментарист Виктор Водо-
лацки.

От юни ЛНР ускори
процедурите за получава-
не на индивидуален заст-
рахователен номер и впи-
сването на жителите на
ЛНР в Единния портал на
държавните услуги на
Русия. По думите на ли-
дера на ЛНР Леонид Па-
сечник от 2019 г. руски
паспорти по облекчената
процедура са получили

Парламентът на Литва прие закон за масови
задържания на имигранти без право на обжалване
заради наплива от нелегални бежанци от Беларус,
съобщава “Гласът на Америка”.  Законопроектът
подкрепиха 84 депутати, един бе против, петима се
въздържаха. Литва и ЕС обвиняват Минск, че из-
ползват имигрантите като инструмент за натиск
срещу Съюза заради санкциите.

През юли са пристигнали нелегално над 1700
беларуси. Според премиер Ингрида Шимоните по-
строгите мерки ще попречат на нахлуването на
имигранти в западноевропейските страни. Вътреш-
ният министърът Агне Билотайте посочи, че така ще
се даде ясен знак на всички имигранти, че “това не
е удобен маршрут и че условията тук няма да бъдат
добри за тях.”

Междувременно пет страни извън ЕС се присъе-
диниха към икономическите санкции на блока сре-
щу Беларус, заяви Жозеп Борел. Това са РС Маке-
дония, Черна гора и Албания, както и Исландия и
Норвегия.

Противоречиви съо-
бщения постъпват от
Афганистан. Министер-
ството на отбраната
съобщи, че последното
денонощие са ликвидира-
ни почти 200 талибани и
други 154 са ранени при
операции в седем про-
винции. Обезвредени са
и 14 самоделни взривни
устройства.

В същото време тaли-
бaнитe cъoбщихa, чe ca
зaвзeли ключoв aфгa-
ниcтaнcки грaничeн пун-
кт c Пaкиcтaн, предадо-
ха агенциите.

Миниcтeрcтвoтo нa
бeжaнцитe призна, чe
тaлибaните ca пocти-

250 000 жители на ЛНР.
Междувременно в

Киев пред парламента
протестираха пенсиони-
рани служители на МВР,
които се опитаха да на-
хлуят в сградата, където
течеше редовно заседа-
ние. Те бяха разпръснати
със сълзотворен газ. Про-
тестиращите настояват да
се преизчислят добавките
към пенсиите съгласно
закона за полицията, кой-
то позволява по-високи
надбавки от времето, ко-
гато са били действащи
полицаи. В същото време
вътрешният министър
Арсен Аваков обяви, че
подава оставка.

гнaли знaчитeлeн рeгиo-
нaлeн нaпрeдък, ocoбeнo
в ceвeрната част нa
cтрaнaтa, където ca про-
гонили нaд 5600 ceмeй-
cтвa oт дoмoвeтe им.

Талибаните дадоха
гаранции, че територи-
ята на Афганистан
няма да се използва
срещу трети държави,
включително срещу
Русия и държавите от
Централна Азия, увери
руският дипломат За-
мир Кабулов.

Гаранциите били да-
дени на 8-9 юли при по-
сещение в Москва на
високопоставена тали-
банска делегация.
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ДАТАТА

15
1606 - РАЖДА СЕ РЕМБРАНД ВАН РЕЙН,

ХОЛАНДСКИ ХУДОЖНИК (УМИРА 1669 Г.).
Оставя след себе си над 600
картини, около 350 гравюри и
повече от 2000 рисунки. Като
изключим портретите, предпо-
чита библейски сюжети, най-
вече от Стария завет. Инте-
ресува го главно човекът, и по-
точно - отражението на чо-
вешката душа в лицето, жеста, държането.

1848 - РАЖДА СЕ ВИЛФРЕДО ПАРЕТО, ИТА-
ЛИАНСКИ СОЦИОЛОГ, ИНЖЕНЕР И ИКОНО-
МИСТ (УМИРА 1923 Г.). Смята
се, че е един от основателите на
теорията на елита, известна и
като Закон на Парето. Според
него обществото има пирами-
дална структура, като на върха
стои елитът - социален слой,
ръководещ и направляващ всяко
общество. Особеното в гледната точка на Па-
рето е свързано с отхвърлянето на каквито и да
е философски понятия за обективно и субектив-
но и за философията изобщо.

1869 - ФРАНЦУЗИНЪТ ИПОЛИТ МЕЖ-МО-
РИС СЪЗДАВА МАРГАРИНА.
Френският император Наполе-
он III обявил награда за създа-
ването на заместител на мас-
лото, защото недостигът на
животински мазнини довел до
повишаване на цената му. Със
задачата се заел химикът Мо-
рис. Той обработил говежда лой и получил маз-
нина, която нарекъл олео. После я разтопил и я
смесил с мляко и вода. Накрая добавил ситно
нарязано виме на крава. Това бил първият марга-
рин. Перленият цвят на получената смес под-
сказал на автора названието маргарин - от
гръцката дума маргаритари, означаваща перла.

1966 - ПОДПИСАНА Е СПОГОДБА ЗА ИЗ-
ГРАЖДАНЕ НА АЕЦ “КОЗЛОДУЙ”. Първата
копка е направена на 14
октомври 1969 г. Проек-
тите са изготвени съвме-
стно от “Топлоелектро-
проект” - Москва, и
“Енергопроект” - София.
Основното оборудване е доставено от СССР, а
отделни съоръжения - от ГДР, Чехословакия и
Унгария. Строителните дейности започват през
1970 г. Официалното откриване на АЕЦ “Козло-
дуй” е на 4 септември 1974 г.

1975 - ПЪРВИ СЪВМЕСТЕН СЪВЕТСКО-АМЕ-
РИКАНСКИ КОСМИЧЕСКИ ПОЛЕТ “СОЮЗ-
АПОЛО”. Корабите “Союз-19”
(с екипаж Алексей Леонов и Ва-
лерий Кубасов) и “Аполо-18” (с
екипаж Томас Стафорд, Ванс
Бренд и Доналд Слейтън) се
скачват два пъти в космоса -
на 17 и на 19 юли 1975 г. По
време на полета, който завършва на 24 юли 1975
г., са извършени 32 научни експеримента, от тях
5 съвместни. Това е последният полет от косми-
ческата програма на САЩ “Аполо” и първият
съвместен полет на американската и съветска-
та космическа програма.

1997 - УБИТ Е ДЖАНИ ВЕРСАЧЕ, ИТАЛИАН-
СКИ МОДЕН ДИЗАЙНЕР (Р. 1946 Г.). Повлиян е
от творчеството на амери-
канския художник Анди Уор-
хол, от древноримската и
древногръцката култура, как-
то и от абстрактното изку-
ство. Основател е на модна
къща “Версаче” (1989). Три
години по-късно навлиза в парфюмерийния бизнес.
Дизайнерът е застрелян пред дома си в Саут Бийч,
Флорида. Заподозреният е сериен убиец, намерен
дни по-късно мъртъв на плажа в Маями.

Хлябът, глупако!
От стр. 1

В момента у нас
близо 10% са бедните
сред работещите от 19
до 64 години. Служеб-
ният кабинет предвиж-
да линията на бедност
от 369 лева сега да ста-
не 413 лева за облекча-
ване на хала на хората
с трайни увреждания.
Но и без увреждания,
според синдикатите,
един работещ трябва да
получава 1060 лева чи-
ста заплата, за да по-
крива разходите си за
издръжка на живота.
Сега. А утре?

Колко народ в мо-
мента работи за 500
или 600 лева заплата, а
за хилядарка не може
дори да мечтае? И още
един факт - работещите
у нас на минимална за-
плата могат да си поз-
волят най-малкото коли-
чество хляб, сирене,
картофи от другите ев-
ропейци с възнагражде-
ние на минимума. С та-
кава заплата в България
можеш да си купиш 583
хляба по 500 грама, в
Германия - 1232; тук
купуваш 61 кг сирене, а
там - 168 кг.

И още - за двама

родители с дете до 14
години у нас са необ-
ходими 1925 лева, кое-
то ще рече, че всеки от
тях трябва да получава
чисто по 962 лева. Кой
получава толкова? Из-
мамата с изчисления на
средните стойности не
върши работа, защото
хората с високи запла-
ти са малцинство.

И на този фон отсе-
га ни залъгват, че като
въведем еврото, нямало
да има нито сътресения,
нито инфлация, а тихо
и кротко ще осъмнем с
нови благинки, каквито
досега не сме преживя-

вали. Глупости. Да пи-
тат гърците колко им
скочиха цените и да се
поинтересуват защо ун-
гарци, поляци, чехи, сло-
ваци не щат да въвеждат
общата валута! Щото
при заплата 300 евро и
пенсия 150 евро няма
как да въведеш еврото,
предупреждават синди-
катите. А като добавим
и свободната спекула,
дето нямаме закони за
нея, става направо “пей,
сърце”. Българинът има
традиция - в нещастие и
мъка пее тъжни песни.
Какво му остава?

Да влезе еврото!

Альона НЕЙКОВА

Като малки всички
сме чели приказката за
Пепеляшка, в която
главната героиня и пре-
красният принц се
влюбват от пръв поглед,
а накрая се събират и
заживяват щастливи до
края на дните им. Кли-
шетата от този род - за
дълготрайни чувства,

възникващи при първа
среща, първа целувка
или първа размяна на
думи, ни заобикалят на-
всякъде. И от незапом-
нени времена са сред
основните завръзки на
романтични филми, сан-
тиментални песни и пре-
дизвикващи сълзи лите-
ратурни творби.

Но винаги се нами-
рат и скептици, които
подлагат на безкрайно
съмнение твърдението,
че любовта от пръв по-
глед е възможна. А с
напредъка на психологи-
ята и затвърждаването й
като наука се инициира-
ха и сериозни много-
бройни изследвания по
темата. Някои от тях
обясняваха изведнъж
пламналите чувства с

бушуващите хормони и
чисто физическото при-
вличане. Други търсеха
причината в стремежа
на хората най-после да
скъсат със самотата и
да се сдобият с парт-
ньор. Но най-реалистич-
но изглежда актуалното
твърдение на канадски
специалисти, че повече-
то връзки се основават
на приятелството.

Факт е, че само с те-
чение на годините може
наистина да се разбере
дали отношенията с чо-
века до вас са трайни,
дълбоки, истински, а не
са само секс за една-две
нощи. И всъщност дори
спомените за евентуал-
ното първоначално за-
хласване при запознанст-
вото ви, според експер-

ти, са само проекция на
по-нататъшните чувства.

Казват, че любовта
има много измерения -
към родителите, към де-
цата, към животните
дори... Но българският
език в този аспект е по-
привилегирован от всич-
ки останали езици, поне-
же е богат с думата
“обич”. Именно в нея е
събрана цялата необят-
ност на най-позитивни-
те чувства, на които са
способни хората. И ако
краят на първичното
възхищение от другия
може шеговито да се
нарече любoff, при обич-
та това е немислимо. И
затова тя е не само
възможна - дори само от
пръв поглед, но и дълго-
вечна.

Любоff?

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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вече е изгонен от Съветския съюз и е под строг надзор на
остров Принкипо, Турция. Видно от кореспонденцията му с
тях, която се съхранява в Харвардския университет в САЩ,
той много е разчитал, че дейността на българските троцкисти
ще се разрасне и те ще станат негова опора срещу сталинизма.
Още повече, че те си имат още един идол - българина Кръстю
Раковски (1873-1941), бивш министър-председател на Украй-
на и виден съветски политически деец, който е хвърлен за
троцкистка дейност в съветските затвори. Ала и той през
1934 г. се отказва, поне външно, от троцкизма. Но е разстре-
лян през 1941 г. Реабилитиран е посмъртно чак през 1988 г.
Учудващо, но от писмата на Троцки личи, че той е добре
запознат не само с политическата обстановка в България, но
и с нейната история и култура.
Начело на родните троцкисти стои много интересна фигура
- високо интелектуален юрист, антифашист - Стефан Манов,
който днес е известен повече с това, че е бил член съдия в
Първи състав на Народния съд (1944-1945). Разбира се, него-
вият троцкизъм, и следователно антисталинизъм, не е забра-
вен и през 1949 г. Манов е осъден за “вражеска дейност”.
Реабилитиран е приживе през 1957 г.
Писмата между българските троцкисти и Лев Давидович
запълват празнина в нашата история. Но и това е врата в
полето - само който иска, ще мине през нея.

Въпреки чудесното изследване, на което
се опираме днес, темата за българските
троцкисти е почти непозната у нас. Мал-
цина са тези, които знаят, че изобщо са
съществували. А те поставят началото на
организационната си дейност в края на
20-те и началото 30-те години на миналия
век, но не успяват да се наложат в българ-
ското политическо пространство. Причи-
на за това са не само вътрешните слабо-
сти и амбицията кой да води “бащината
дружина”, но и неспособността им да
надделеят над тесните социалисти.
А началото е многообещаващо. Те си имат
могъщ покровител - самия Лев Давидович
Троцки (1879-1940), който по това време

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

“Троцки и България - ко-
респонденция през 1929-1933
година”, съставител и предго-
вор Живка Кънева - Дамяно-
ва, Ун. изд. “Св. Кл. Охрид-
ски”, 1993 г.

Из предговора на състави-
телката

През 1940 г. Лео Троцки,
тогава в Мексико, предава на
Библиотеката за редки ръкопи-
си при Харвардския универси-
тет в САЩ своя архив при ре-
дица условия, едно от които е
кореспонденцията му да бъде
закрита за четиридесет години
след смъртта му. Мотивировка-
та е да бъдат предпазени от
отмъстителната ръка на Сталин
живите кореспонденти и техни-
те наследници. Но самият Троц-
ки не успява да се предпази,
въпреки че на 3 март 1940 г. е
записал в дневника си: “Краят
ще настъпи изведнъж и по моя
хипотеза от кръвоизлив в мозъ-
ка”. На 21 август с.г. смъртта
настъпва наистина с такава ди-
агноза, но от удара нанесен му
от Рамон Меркандер...

Минаха повече от 50 години
от смъртта на Троцки, а лич-
ността му продължава да буди
интерес и да поставя въпроси.
В Западна Европа и Америка на
него са посветени много книги,
студии, статии и филми. Посто-
янно се издават негови произве-
дения. Едни го смятат за голям
мислител, а други за не по-малък
злодей от Сталин. За троцкис-
тите и неотроцкистите и орга-
низациите им той е символ на
голям политик и теоретик...

По отношение на вътрешни-
те проблеми на Съветския съюз
Троцки не стига до стройна,
ясна и последователна икономи-
ческа и социална програма, с
която да спечели популярност и
да се противопостави на сталин-
ския модел. По най-съществено-
то, принципно различие между
двамата - за съдбата на социа-
лизма и световната революция -

Българските
троцкисти

Троцки апелира най-напред да
се организира световната рево-
люция, за да стане възможна
победата на социализма в СССР,
а Сталин - обратното - твърди,
че най-напред трябва да се по-
строи социализмът в СССР, за
да може да се извърши и светов-
ната революция...

Тук публикуваме 101 писма
от кореспонденцията на Л.
Троцки с българи за времето от
20 април 1929 до 27 октомври
1933 г. Повечето се намират в
Библиотеката за редки ръкопи-
си при Харвардския универси-
тет във фонда “Архив на Троц-
ки”... Това са оригинални писма
от България до Троцки и копия
от писмата на самия Троцки, па-
зени навремето от секретарите
му в специални папки. Към тях
добавяме и няколко писма
допълнително издирени в Цент-
ралния партиен архив в София
и в изданието на българските
троцкисти “Освобождение”...
Но в този вид кореспонденция-
та дава добра представа за
връзките между Троцки и
българските му последователи и
изобщо за специфичния българ-
ски и балкански модел на троц-
кизма в онази епоха...

През 1930 г. е основана и
групата “Освобождение, нарек-
ла се по-късно секция на Меж-
дународната лява опозиция
(МЛО), чиято основна цел е да
се бори против сталинизма в
нелегалната или, както я нари-
чат троцкистите, официална и
казионна Работническа партия.
Групата издава свой печатен
орган - “Освобождение” - първо
като списание, а от април 1932
г. като седмичен вестник. Глав-
ната заслуга за издаването на
“Освобождение” и за организи-
ране на групата има Стефан
Манов - адвокат в София. Може
да се каже, че той е един от най-
образованите кореспонденти на
Троцки, а личната му съдба и
идейно-политически възгледи

преминават през големи ката-
клизми - от “широкия социа-
лизъм” преди Първата световна
война, през левичарство и троц-
кизъм и накрая участие като
член съдия на първия върховен
състав на Народния съд през
1944-1945 г...

Независимо от краткотрай-
ното съществуване и печален
завършек, групата “Освобожде-
ние” оставя следа в историята
на комунистическото движение
в България, на първо място като
последователен противник на
сталинизма... Така или иначе
българските троцкисти ще тряб-
ва да заемат своето място в ис-
торията на комунистическото
движение, която предстои да
бъде написана отново, да бъде
населена с личности и човешки
съдби, да бъде адекватна на духа
на времето и основана на доку-
менти на епохата.

Стефан Манов до Лео
Троцки

София, 14 септември 1932
Уважаеми другарю,
Тези дни ви изпратих теле-

грама по повод вашето пътува-
не през България, разгласено от
нашата буржоазна информаци-
онна преса. Имали сте вече визи
и разрешение от Чехословакия
(пътуването не е осъщeствено -
б. Ж.К.Д.). да отидете на лече-
ние в Бад Пиещани. Въпреки
увереността ни, че ще бъдем
предварително уведомени за
планираното пътуване, предвид
настойчивите твърдения на спо-
менатата преса, чиито репорте-
ри се обръщаха и към нас за
сведения, бяхме принудени да
Ви пратим известната телегра-
ма, тъй като не искаме да про-
пуснем нашия вожд да премине
през България като през марк-
сическа пустиня.

...Тук сме принудени да се
борим за преодоляването на
някои значителни трудности.
Ние все още изоставаме в орга-
низационните работи, а поради
това и във финансово отноше-
ние не сме много добре. Наис-
тина след целия ред поражения
в работническата маса цари го-
ляма потиснатост. Но във всеки
случай гласът на опозицията се
чува по цялата страна.

Изоставането в организира-
нето на фракцията ни поставя в
изолация в международен план
и ние много съжаляваме, че в
това отношение българската
секция още не е секция, както
трябва, а тя е длъжна - след
руската секция - да застане в
първите редици на междуна-
родната левица...

Скоро ли ще излезе вторият
том на Вашата история? Как сте
със здравето?

Приемете горещи поздрави
от всички български другари

Ваш Ст. Манов
Машинопис, руски език
Лео Троцки до групата

“Освобождение”
6 октомври 1932
Драги другари,...

Завоюването на властта в
България от пролетариата на
свой ред извънредно много за-
виси от това, което става в Гер-
мания и Франция. В Германия
Коминтернът с все сила облек-
чава работата на реакцията.

Във Франция компартията
отслабва и се разпада. Това оз-
начава: политиката на Комин-
терна създава крайно неблаго-
приятна международна обста-
новка за българската револю-
ция. Именно поради това на-
шата борба против тесняшко-
бюрократическото ръководст-
во на Работническата партия в
България неразривно е свърза-
на с нашата борба против по-
литиката на ръководната Фрак-
ция на Коминтерна.

Не се съмнявам, че по това
нямаме ни най-малко разногла-
сие. Струва ми се само, че ко-
гато теоретически поставяме
проблема за завоюването на
властта, за нас е много важно
да покажем, че перманентният
характер на революцията не е
абстракция, а съвсем реален ис-
торически факт...

Сведенията от СССР гово-
рят за извънредно нарастване
на недоволството, за оживява-
не на всякакъв вид опозиция във
ВКП и за засилване на сталин-
ските репресии.

Ваш Л. Троцки
Машинопис, руски език
Лео Троцки до групата

“Освобождение”
13 октомври 1932

Драги другари!
В допълнение към моето

последно писмо бих искал с
няколко думи да се изкажа по
лозунга “Работническо-селско
правителство”. Разбира се това
не е научен термин и много
лесно може да стане оръдие на
политическото шарлатанство.
Но в известен смисъл, в извест-
ни страни и при известни об-
стоятелства тази термин е
напълно законен като популя-
рен псевдоним на диктатурата
на пролетариата. Марксистите
неведнъж са писали, че дикта-
турата на пролетариата е ис-
тински народно или истински
национално правителство. В
страните, в които селяните са
преобладаващото мнозинство
на населението, може с пълно
право да се каже, че диктатура-
та на пролетариата е истинско
- и при това единствено
възможно - “работническо-сел-
ско правителство”...

Сигурно знаете вече за из-
ключването на Зиновиев и Ка-
менев от партията... Сигурно
знаете, че на Раковски му при-
бавиха три години заточение и,
че въобще репресиите срещу
лявата опозиция отново придо-
биха бесен характер...

Вашата организационна сла-
бост напълно се обяснява с
обстановката. Остротата на кри-
зата, обективната безизходност

МАРКСИЧЕСКА ПУСТИНЯ ЛИ Е БЪЛГАРИЯ

Кр. Раковски и Л. Троцки



АКЦЕНТ
ЧЕТВЪРТЪК

15 ЮЛИ 11
2021

От стр. 10

на положението дадоха силен
тласък на крайно лявата партия,
т.е. Р[аботническата] П[артия].
Бурно нараства броят на пода-
ваните за нея гласове. Сам по
себе си този факт трябва да
носи политическо удовлетворе-
ние на революционните елемен-
ти, но и ги прави невнимателни
по отношение на революцион-
ната стратегия и тактиката...

Бъдещето на лявата опози-
ция е все още изцяло напред...

С крепък другарски привет:
Л. Троцки...

Машинопис, руски език
Лео Троцки до Стефан

Манов
Драги другарю Манов,
Отговарям на писмото ви от

17 декември.
...4. В Съветския съюз ста-

ват големи неща. Сталинската
група политически е съвършено
изолирана. В партийния апарат
цари пълно объркване. Сталин
се държи благодарение на ГПУ.
Арестите приемат нечувани раз-
мери. Арестуват се членове на
ЦК, бивши народни комисари,
стари болшевики и пр...

Ваш: Л. Троцки
Руски език, машинопис
Групата “Освобождение до

Лео Троцки
София, 24 януари 1933
До другаря Троцки
Лявата опозиция на българ-

ската КП (болшевиките-ленин-
ци) до М. Секретариат на Лява-
та опозиция - Париж

Драги другари,
Ето нашето изложение за

формирането, организацията
и перспективите на нашата
фракция.

1. Като резултат от опортю-
нистическата тактика на БКП
(тесни социалисти) преди 9 юни
и от сталинската тактика - так-
тика на зигзаги след 9 юни
(1923), движението на работни-
ческата класа в България
претърпя много големи пораже-
ния. В резултат на това в БКП

съществува опозиционно движе-
ние от 1919. Формирането на
лявата опозиция в сегашната й
форма трябва да се търси в го-
дините 1925-27, когато движе-
нието на българската работни-
ческа класа преживя нова такти-
ческа и организационна криза.

2. Понастоящем в България
имаме всички обективни усло-
вия за социална революция. Но
въпреки благоприятния обекти-
вен фактор, пролетариатът не би
могъл да завземе властта, тъй
като субективният фактор - пар-
тията - не е на мястото си. БКП
няма качества на истинска пар-
тия на работническата класа.
Същите качества липсват и на
всички секции на Комунистиче-
ския интернационал, ръководе-
ни от сталинци...

3. Началото на нашия дейст-
вителен организационен живот
трябва да отнесем към м. сеп-
тември, 1932 г. Членовете на
лявата опозиция, обхванати в
групи, наброяват 76... Почти
всички наши членове са експло-
атирани, но процентът на инду-
стриалните работници е много
малък. В групата в София от 21
члена имаме само 4 души, които
са индустриални работници.
Другите наши членове са огня-
ри, строители и пр., чиновници
в обществени и държавни пред-
приятия и дребни собственици.
Поставихме си задачата в близ-
ко бъдеще да увеличим броя на
нашите членове до 150Е...

Към това трябва да доба-
вим, че “тесните социалисти”,
чиито наследници са българ-
ските сталинци, имат голямо
влияние и традиции. Борбата
срещу тях не е лесна...

10. Според данните на по-
следната конференция на РП,
партията има около 27 000 чле-
на. В състава й преобладават
дребните собственици, сред ко-
ито са потънали работниците.
Общият брой на членовете ра-
ботници е 8 500, от които само
2 000 члена са индустриални
работници. В Софийската пар-

тийна организация има 500 - при
пролетариат от 50 000 души.

Въпреки всичко, въпреки
корумпираното и деморализи-
ращо влияние на сталинската
тактика и практика, партийна-
та маса и известна част от апа-
рата са искрени, честни и пре-
дани революционери. Те са на
своя пост и остават до край на
позициите, дори когато това са
сталинските очевидно погреш-
ни позиции.

11... Стачки се вдигат не-
прекъснато. Повечето от тях
избухват спонтанно. Поняко-
га в началото те се ръководят
от сталинците, но по-късно,
когато същите издигат непод-
ходящи лозунги и погрешно
водят борбата, работниците им
обръщат гръб.

Лявата опозиция има блес-
тящи перспективи...

Братски поздрави! Секретар
на Българската лява опозиция:

Д. Гачев
ЦПА, ф. 191, а.е. 8, л. 78-79
Стефан Манов до Лео

Троцки
София, 18 март 1933
Драги другарю,
От два-три дни в българска-

та преса срещаме тревожни
новини за Раковски. Казват, че
е мъртъв, че Сталин го е убил.
Имайте добрината да ни ин-
формирате по споменатите
тревожни новини.

От дълго време не получава-
ме нищо от Вас. Скоро ще Ви
изпратя изложение за положе-
нието в нашата фракция.

Комунистически поздрав:
Ст. Нежданов

Ръкопис, френски език, по-
щенска картичка, адресирана
до “Г-н Седов, Истанбул,
Буюк ада”

Лео Троцки до групата
“Освобождение”

21 март 1933
Драги другари,
Нямам точни сведения за

съдбата на Раковски. В края на
януари жена му беше писала в
чужбина, че двамата са здрави,
(доколкото може да се каже, че
Раковски е “здрав”). Но през
март се получиха сведения от
Париж, че през февруари Ра-
ковски бил в тежко положение,
откаран в Москва, където из-
глежда починал... На всички за-
питвания от страна на видни
политически дейци съветското
посолство отказваше да даде
какъвто и да било отговор. Са-
мият този факт е крайно трево-
жен. Ако с Раковски всичко
беше благополучно, то съвет-
ското посолство не би имало
основание да отказва да отго-
вори. Остава ни да предполо-
жим, че или трагичното съоб-
щение е вярно, или че Раковски
е арестуван и откаран в Моск-
ва, но не за лечение, а за раз-

права в една или друга форма.
Няма защо да ви казвам - ние
предприемаме всички мерки, за
да разберем истината.

Сега пиша голям труд за
Раковски и много моля българ-
ските другари да ми помогнат.
Необходими са ми всякакви
материали, пряко или косвено
отнасящи се до Раковски, Осо-
бено:

1. Данни за семейството му,
в частност - за вуйчо му, знаме-
нития национален революцио-
нер Раковски (ако може и сти-
хотворенията на Иван Вазов,
посветени на Раковски)...

3. Статии за Раковски, спо-
мени за него и т.н. (Несъмнено,
през първите години на съвет-
ската власт, когато Раковски
играеше голяма роля, в офици-
алния комунистически печат са
печатали статии за него).

[Без подпис]
Машинопис, руски език
Лео Троцки до групата

“Освобождение”
Принкипо, 6 май 1933
Драги другари!
Мога само да приветствам

вашето намерение да издадете
като отделна брошура моя
труд “Социализъм в една
страна”, поместен като при-
ложение в последния том на
моята “История...” Този труд
показва как партията на Ле-
нин действително гледаше на
въпроса за международния ха-
рактер на революцията и как
сталинската бюрокрация, не-
забелязано за самата себе си,
се оказа на право противопо-
ложната гледна точка.

Настоящата криза на съвет-
ското стопанство и на сталин-
ския режим най-тясно са свърза-
ни с теорията на социализма в
една отделна страна. Така че
работата се състои не в абст-
рактни и догматични спорове, а
във въпроса на живот и смърт
на съветската държава и на све-
товната работническа класа.

Принкипо, 6 май 1933
Машинопис, руски език

Лев ТроцкиКръстю Раковски

Помните ли кога изгоря циркът в
София? Оттогава циркът е на улицата,
по площадите, в парламента и Минис-
терския съвет, в общините или в пар-
тийните централи. Някои сега, едва ми-
нали единия процент на изборите, дори
имат държавни субсидии за представле-
нията си... А да сте виждали скоро деца

и ученици да ги водят на изложба, на
театър? Някога дори имаше летни дет-
ски лагери. И с подрастващите се зани-
маваха родителите и възрастните. Воде-
ха ги на екскурзии, на кино, имаше раз-
ни игри и забави, във всяко училище има-
ше куп кръжоци, децата четяха книги и
дискутираха за ценностите...

Няма да отварям темата за физкул-
турата и спорта. Сега повечето народ
смята, че вече нямаме футбол, има по-
купко-продажба на играчи. И няма как
да загубим мач на европейско и све-
товно първенство... Казват, че в Анг-
лия има силно развит детски футбол.
Нищо, че италианците им биха дузпа-
та. В Англия детските футболни шко-
ли пак са си на ниво.

Някога у нас имаше и фабрики, и за-
води, изнасяха продукция за милиони,
сега има предимно РАПфак и фолк. Там
се печели, не от работни места в произ-
водства, дето ги няма. И герои на труда

няма, героите са из телевизиите, в шоуто.
Само погледнете учебниците и про-

четете някои анализи и коментари по
произведения на Пенчо Славейков, на
Елин Пелин... Ще се успокоите ли от ха-
рактеристиката за героите в “Нераздел-
ни”, че били “смотаняци”!? Половината
ни история я няма в учебниците, в лите-
ратурата пък творците ни от времето на
соца ги е хванала липсата. Нищо чудно
скоро да извадят от учебниците Христо
Ботев - и без туй публицистиката му вече
я махнаха, то бива ли днес някой да при-
казва за “политическа зима” и лоши асо-
циации да навява?! Ще махнат и Иван
Вазов, Петко Славейков, Смирненски и
Вапцаров. Е, из фейсбук все ще остане
нещичко и от тях! Цяла държава вече
през фейсбук управляват, та едни “еска-
дрони” ли ще ни се опрат? За Русия да не
говорим - мръсна дума и толкова! Про-
гресът иде от западняшките дипломи и от
“Америка за България”. Опичайте си

акъла за новите ценности!
А когато държавата абдикира от спор-

та, от културата, от духовните ценности,
когато и образованието е някъде там, в
ъгъла на безпросветността, няма как да
искаме грамотността и манталитетът на
населението да са други, няма как да
имаме претенции към културата на мла-
дото поколение и да искаме то да се
интересува от книги, театър, изкуство,
изложби, концерти... И най-вече - да се
интересува от истината. Чалгата, рап-
културата са достатъчни, нали?

Циркът изгоря! Да живее циркът на
Прехода и демокрацията! Утре наистина
започва от днес...

Циркът изгоря.
Да живее циркът!

Лозан ТАКЕВ

Опичайте си акъла за новите ценности
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Защо са ни избори?
Споко, всичко е игра, шоуто ще продължи

Наистина ли не виждате
какво става? Или се правите,
че не виждате? Или не искате
да приемете случващото се?
На тези избори за пореден път
има един победител, за когото
никой не иска да говори. Не-
гласувалите. Тяхната победа
става все по-голяма и все по-
разрушителна. Направо е
съкрушителна. Докато най-
сетне не стане така, че всички
в тази държава да бъдат побе-
дители. Тоест негласуващи.

Машинното гласуване
било сложно и отказало част
от хората. Притеснявали се да
гласуват, защото щели да се
изложат. Други протестирали,
че правата им били нарушени
и не можели да гласуват с
бюлетини. Трети... Всичко
това е дълбоко несъществено,
маловажно, по допирателната.

Българинът вече не иска
да гласува. Принудиха го.
Тридесет години той се на-
слуша на какви ли не глупос-
ти, писна му от простотии от
всички страни. Като капак
такива като Бойко Борисов го
отвратиха от гласуването,
защото хората разбраха, че за
когото и да гласуват, крайни-
ят резултат е един и същ.
Просташки. Такива като Сла-
ви Трифонов отвратиха от
гласуването неотвратените
от Борисов. Всеки ден от
екрана, неспирно, шоуменът

Ина МИХАЙЛОВА

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

омаскаряваше всички.
Отгледахме си поколение

подигравчии, отрицатели,
самодостатъчни самовлюбе-
няци.

Ето го резултатът от па-
губното влияние на Борисов
и Трифонов днес.

Имаме си не едно, а някол-
ко поколения, в активна изби-
рателна възраст, които не
само не виждат смисъл в това
да гласуват, но и не искат да
чуят какво им се предлага.
Защото вече са отвратени от
маскарите и не приемат друг
за як и свестен, освен себе си.
Дори и родителите си не при-
числяват в графата “става”.

Какво искаме да се случи?
Един ден да осъмнем с 10
процента избирателна актив-
ност? Защо да си го причиня-
ваме? Можем ли да променим
нещо? Можем. Дали искаме

обаче?
Дотогава защо са ни избо-

ри?
Дайте направо да си назна-

чаваме парламент. Като си
имаме служебен кабинет, защо
да нямаме и служебен парла-
мент? Или както искате да си
го наречем. Ще кажете, че
назначените в него няма да
представляват избирателите?
Че сега да не би народните
представители да представля-
ват избирателите? Глупости.
На тази кампания мераклията
представлява избирателите от
Каспичан, обаче на предишна-
та е представлявал тези от
Кресна, а на по-предишната -
от Карнобат. Все тая, нали?
Иначе е добре познат в Пол-
ски Тръмбеш. А какво да ка-
жем за хора от Делиормана и
Добруджа, от Странджа и
Северозапада, дето не са виж-

дали депутат от години, а ня-
кои и по-отдавна?

Ако си назначаваме народ-
ните представители, има по-
голям шанс предварително да
е ясно от кое лоби, кръг, обръч
или окръжност ще влязат. А
не месеци да са необходими,
докато се оформят кръжоци
по интереси. Да са нужни го-
дини, докато машинните ин-
женери навлязат в проблеми-
те на правото, докато докто-
рите започнат да разбират от
отбрана, а рекламните специ-
алисти и производители на
билбордове - от енергетика. Е,
показахме, че не е невъзмож-
но, но ни отне време. И ни
струваше милиарди. А толко-
ва е просто. Имаме куп бран-
шови организации - във всяка
област по няколко, кеф ти так-
сиджии, превозвачи, пчелари,
винари, хлебари, енергетици,

какви ли не... Там поне е ясно
коя асоциация на кого е. Да
се бият помежду си, да се
надцакват, да се въртят, ако
искат, но да излъчат свои
представители за своята кво-
та. Ако някой олигарх няма
асоциация, сега е времето да
си направи. Партиите - също.
Да си запълват квотата с ко-
гото поискат. Така или иначе
го правят. Нека си мерят дип-
ломите, езиците, капацитети-
те. Да се плюят и въртят но-
мера. Защо да си късаме нер-
вите, да си нарушаваме фън
шуя, да спираме децата от
солфеж? Някой пита ли ни, че
искаме нашите народни пред-
ставители да говорят само
един език - български?

Какво ще стане с държава-
та ни с такъв парламент? Че
пука ли ни на шишарките? Ако
ни пукаше, нямаше да позво-
ляваме един субект десет го-
дини да не спира да говори
глупости, а ние да го избира-
ме. Ако ни пукаше, нямаше да
позволяваме друг субект да
мълчи като пън, да срича на-
писаното от други, а накрая
да гласуваме и за него.

Скоро няма да ни питат за
нищо. Сами ще си се избират
- при тази избирателна актив-
ност накъде мислите, че
вървим?

Можем единствено да се
радваме, че Слави Трифонов
има само 24 процента. Поне в
някаква степен може да бъде
контролиран. А какво би
представлявала държавата,
ако Трифонов имаше 50 про-
цента? Ако обереше гласове-
те на всички, които смятат, че
той е новото, доброто, различ-
ното, че е този, който трябва
да премете оборите? Или ако
се реализираше вариантът, в
който не народът избира, а
някой му назначава предста-
вителите (не че не го играем
вече години). Щеше да е също-
то като при Борисов и при
Трифонов, но още по-изврате-
но. Натам вървим.

Време е да се опомним.
Или не искаме?

Споко, всичко е игра. И
шоуто трябва да продължи...

Уви!

Нов филм на Велислава Дърева за Левски с премиера в Карлово

Павел Павлов

В дните, когато честваме 184 го-
дини от рождението на Васил Левски,
ще бъде представен новият докумен- Велислава Дърева

тален филм “Когато Дякона срещна
Апостола”. Автор на сценария е Ве-
лислава Дърева, режисьор - Павел
Павлов, оператор - Делян Георгиев,
композитор - Михаил Дичев, проду-
цент - Валерий Костов, консултант -
проф. Дойно Дойнов. Любимото пес-
нопение на Левски “Достойно есть”
изпълнява Негово Светейшество пат-
риарх Неофит.

Националната премиера ще се
състои в Карлово на 16 юли от 18 ч.
в големия салон на читалището.

За първи път българската кинодо-
кументалистика изследва личността на
Васил Левски в неговото триединство:
духовник, революционер и държавник.
Зрителите ще видят проф. Андрей
Пантев, проф. Пламен Митев, проф.
Лука Велчов - председател на Българ-
ското културно дружество в Румъния,
епископ Сионий - игумен на Троян-
ския и Бачковския манастир, карлов-
ския художник Дечко Тодоров, учени-
ците на Васил Копчев от Плевен, кои-
то всяка година организират поход по

стъпките на Левски.
Филмът е сниман в Карлово, Со-

пот, Ловеч, Къкрина, Букурещ, София,
Солун, в Троянския, Драгалевския,
Етрополския, Гложенския и Сопотския

манастири, както и в Сопотския деви-
чески метох.

Българската национална телевизия
ще излъчи филма на 18 юли от 21,45 ч.
по БНТ 1.
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НАКРАТКО

Това лято БНТ отново ще подари
на зрителите програма, наситена с
хитови филми и сериали. До 5 септем-
ври всеки делничен ден от 19 ч. обще-
ствената телевизия ще излъчва люби-
ми български сериали, продуцирани от
БНТ. Програмата започна с успешна-
та екранизация по военните разкази на
Йовков - “На границата”, и продължа-
ва с историческата сага “Златният
век”, “Жребият” на режисьорката
Иванка Гръбчева с участието на Коста
Цонев и Йосиф Сърчаджиев, комедий-
ните сериали “Английският съсед” и
“Приключенията на един Арлекин”.

В седмицата, в която се откриват
Олимпийските игри Токио 2020, от
19 юли започва специален летен дет-
ски слот с българско и чуждестранно
игрално и анимационно кино. Всеки
делничен ден от 9.30 до 11 ч. ще се
излъчват анимационни поредици и
любими български сериали - “Войната
на таралежите”, “Васко да Гама от село
Рупча”, “По следите на капитан Грант”,
“Рицарят на Бялата дама” и други. От
14 август всяка събота и неделя от
8 до 11 ч. ще се излъчва детски блок с
трите най-успешни сериали за младата
публика, продуцирани от БНТ - “Маг-
на Аура”, “Островът на сините пти-
ци” и “Румбата, аз и Роналдо”. От
2 август всеки делничен ден от 23.30
ч. ще гледаме американския фентъзи
сериал “Уинона Ърп”.

След края на Олимпиадата чужде-
странното и българското кино ще до-
минират в програмата на обществена-
та телевизия и всеки ден от 16.45 ч. ще
се излъчват пълнометражни докумен-
тални филми. На 9 август в ефира на

„Алея на книгата”
за първи път
прави спирка в Банкя

В най-горещите дни от година-

та - 15, 16, 17 и 18 юли, пътува-

щото изложение “Алея на книга-

та” за първи път прави спирка в

Банкя като част от програмата на

празника на града “Горешляци”.

Тези юлски дни са свързани с хра-

мовия празник на църквата “Св. св.

Кирик и Юлита”, смята се, че

именно тогава минералните води в

Банкя са най-лековити. Близо

40 водещи български книгоиздатели

и книготърговци ще се разположат

в 13 изложбени шатри на пешеход-

ната зона и парк “Ротонда”, за да

се срещнат с читателите и при-

ятелите на книгите на 15 юли от

16 до 20 ч. и от 16 до 18 юли от

10 до 20 ч. Посетителите ги очаква

и разнообразна културна програма.

Литературните срещи ще се прове-

дат на “Алейната” сцена в парк

“Кестените” (пред Голямата бал-

неолечебница). “Алея на книгата -

Банкя 2021” се организира от Асо-

циация “Българска книга” и се осъ-

ществява с подкрепата на НФ

“Култура”. Събитието е част от

Календара с културните събития

на Столичната община за 2021 г.

Фестивал и академия
„Алегра” се провеждат
за седма година в Русе

Русе ще бъде домакин за седма

поредна година на Фестивал и акаде-

мия “Алегра” от 15 до 20 юли. Кон-

цертите от фестивалната програма

ще се състоят в Доходното здание от

19 ч., а входът за тях е безплатен.

Почитателите на класическата музи-

ка ще имат възможност да прежи-

веят среща с изтъкнати музиканти

от световна класа - концертмайсто-

рите на Виенската филхармония

Райнер Хонек и Албена Данаилова

(първата жена-концертмайстор в ис-

торията на този прочут оркестър),

техния колега, соло челиста Петер

Шомодари, соло виолистите на Бер-

линската и Мюнхенската филхармо-

ния Вилфрид Щреле и Диянг Мей,

Ласло Феньо, Надежда Цанова, както

и финалистите на Международния

конкурс “Алегра”. Основател и орга-

низатор на събитието е русенецът от

Швейцария, контрабасистът Петър

Найденов. В програмата - музика от

Бах, Бетовен, Моцарт, Шуберт, Двор-

жак, Чайковски, Стравински.

Филмово лято в
програмата на БНТ
Хитови български и чуждестранни сериали, детски филми и класики
предлага ефирът на обществената телевизия до септември

БНТ се завръща сериалът “Октопод”.
Всичките десет сезона, снимани в
продължение на почти 20 години, ще
бъдат излъчени един след друг.

Неделната киновечер, посветена
на българското кино, също е част от
лятната програма и се открива с
филма “Летовници”, продължава с
рубриката “Студио Х”, а в късните

СНИМКА БНТ

“Октопод”

неделни вечери запалените киномани
ги очаква панорама на режисьора
Клод Шаброл и любимата му актриса
Изабел Юпер. Първият филм от по-
редицата е “Мадам Бовари”, който
ще се излъчи на 18 юли. От 14 август
до края на лятото всяка събота и
неделя от 14 ч. ще може да гледаме
чуждестранни комедии.

„Арт Поток” отново събира в община
Царево артисти и любители на изкуството

Фестивалът на из-
куствата “Арт По-
ток”, чиито организа-
тори са Hacienda
Beach и община Ца-
рево, започва на
15 юли. Началото на

ция, Унгария, Сърбия
и Република Северна
Македония.

Същата вечер от
21 ч. в читалище
“Г. Кондолов-1914” ще
се играе “Догодина по
същото време” от
Бърнард Слейд с учас-
тието на Александра
Сърчаджиева и Ненчо
Илчев. На следващия
ден, 17 юли, от 19 ч.
актьорът Ненчо Илчев
ще прави фокуси за
малки и големи, ще
представи и “Забране-
ната книга за фокуси.
Тайните на 51 фокуса”
(изд. “Книгомания”).
Веднага след Ненчо
Илчев на сцената пред
читалището в Царево
излизат най-известните
тиктокърки в България
Сузи и Рени, които ще
раздават автографи със
своята дебютна книга
“Duende”. От 21 ч. ще
се състои премиерата

на спектакъла “На
живо” от Яна Борисо-
ва, постановка на Ди-
митър Коцев-Шошо, с
участието на Алекс
Сърчаджиева и Радена
Вълканова.

Драматургът Яна
Борисова ще предста-
ви на 18 юли в “By The
Way” - Лозенец, био-
графичната книга “ТЯ
Цветана Манева” с
участието на актриса-
та, която тази година е
гост на “Арт Поток” в
Лозенец.

Още театрални
спектакли, филмови
прожекции, срещи с
обичани творци и
техните биографични
книги, концерти и др.
събития са включени
в програмата на фес-
тивала до 28 юли.

културните празници
ще бъде поставено с
откриването на из-
ложба на художника
Пламен Съботинков.
На 16 юли от 19 ч. ще
бъде прерязана лента-

та на експозицията
“Без рамки” в Исто-
рическия музей на
Царево. Изложбата
включва графики на
художници от Бълга-
рия, Румъния, Тур-
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СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Занимаващите се с бизнес
имат шанс да увеличат
доходите си с финансови
операции.

ОВЕН

Погрижете се да приклю-
чите започнатите задачи,
дори работният ден да
продължи до късно.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Приключвайки успешно за-
почната задача, ще създа-
дете условия за повишава-
не в службата.

22 май - 21 юни

РАК

Целомъдрено ще подходи
към изкушение и няма да
му позволите да ви от-
клони от намеренията ви.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Добрите ви страни са не-
изброими, привличате вни-
манието. Често в отго-
вор срещате неразбиране.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Работа ще ви носи удовле-
творение, постигнатото
ще е в подкрепа на усили-
ята ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Приведете се в подходяща
форма. Това ще позволи
да доведете докрай започ-
натото преди време.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще изявите уменията си в
сферата на културата и
политиката, което ще ви
зарадва.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Въпреки трудностите
създавате впечатление на
хора, знаещи цената си.
Продължавайте напред.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Без да губите нито за миг
присъствие на духа, ще
продължите да отстоя-
вате позициите си.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще изберете подходящия
човек, с когото да започ-
нете съвместни действия
в желана насока.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Въпреки натоварения ден
няма да пропуснете угово-
рени срещи. Погрижете се
за себе си.

ХОРОСКОП
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Предимно слънчево ще е над цялата страна.

Ще духа до умерен вятър от изток, по долината

на Струма - от юг. След обяд и вечерта над крайните

западни райони ще се развие купеста и купесто-дъждовна

облачност и на отделни места там ще превали и прегърми,

не са изключени и градушки. Остава горещо, с максимални

температури между 33 и 38 градуса. Морската вода

ще се затопли до около 25 градуса. Вълнението

на морето ще е 1-2 бала. Атмосферното налягане

ще е малко по-ниско от средното за месеца.

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌ-
Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ¿ÚÂÙ‡ÍÚË ÓÚ  ‡‚Í‡Á,

¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/

13.30 ¡‡˘Ë Ë ‰Âˆ‡ Ú‚ ÙËÎÏ
/3 ÂÔËÁÓ‰/

14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.15 ¬˙Î¯Â·ÌÓÚÓ ‰˙‚Ó Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /

Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 ≈‰ËÌ ÒÌËÏ‡˜ÂÌ ‰ÂÌ Ë„-

‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ,
1968„./, ÂÊËÒ¸Ó ¡Ó-
ËÒÎ‡‚ ÿ‡ÎËÂ‚

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ: ÃËı‡-

ËÎ ÃÛÚ‡ÙÓ‚ -  ˙„Ó‚Â
Ì‡ Ï˙Î˜‡ÌËÂÚÓ /Ô/

22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚
ÙËÎÏ /8, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/ (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ƒ‚‡Ì‡ÈÒÂÚËˇÚ Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ /ÕÓ‚Â„Ëˇ, 2017
„./, ÂÊËÒ¸Ó ’‡‡Î‰
÷‚‡ (14)

01.50 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“ /Ô/
04.50 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.14

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.8

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.75

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.26

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.24,
Ò.5 ÂÔ.1

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.1

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.34

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2013 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.15

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.4

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.13

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.21, 22

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.50 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

01.35 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.05 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò ¡—“¬î
(Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î (Ô)
03.05 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò ¡—“¬î

(Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰ÌÓî

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò ¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚÍË-

Ú‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)



Ликопенът в по-големи количества помага за понижаване

на нивата на „лошия” холестерол и на кръвното налягане.

Най-висок е процентът на жените на Северните Мариански

острови - на една дама там се падат едва по 0,77 мъже.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК

15 ЮЛИ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Целта е всеки да даде своя
личен принос за опазването
на красивата българска природа

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

–‡Á„Ó‚Ó ÏÂÊ‰Û ÔÎÓ‚‰Ë‚˜‡ÌË:
- “Ë ‚ËÊ‰‡Î ÎË ÒË ƒ‡Î‡È À‡Ï‡,
Ï‡ÈÌ‡?
- ÕÂ, ‚ËÊ‰‡Î Ò˙Ï Ò‡ÏÓ ÍÛ˜Â ‰‡ Î‡È...

¿Õ¿“ŒÀ» Õ¿Õ Œ¬,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
¡Œ√ƒ¿Õ¿  Œ—“”– Œ¬¿,
‰‡Ï‡ÚÛ„
¡–»√Œ ¿—œ¿–”’Œ¬,
˜ÎÂÌ Ì‡ »¡ Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ
√–≈“¿ √¿Õ◊≈¬¿,
‡ÍÚËÒ‡ Ë ÔÂ‚Ëˆ‡
Δ»¬ Œ Ã»À¿ÕŒ¬,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
»¬¿Õ ¡⁄–Õ≈¬, ‡ÍÚ¸Ó
 –¿—»Ã»– Ã»–≈¬,
·Ë‚¯ ÍÏÂÚ Ì‡ “˙„Ó‚Ë˘Â
œ≈“⁄– Ã»’“¿–— »,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
’–»—“Œ ¿À≈ —»≈¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
fiÀ»¿Õ ¬≈–√Œ¬, ‡ÍÚ¸Ó

Снимките на новия филм на “Дис-
ни” вече започнаха на остров Сарди-
ния, след като работата по продукци-
ята се забави заради пандемията. От
компанията все още не се ангажират с
дата за премиерата.

Изпълнителката на главната роля
Хали Бейли - първата чернокожа ак-
триса, която се превъплъщава в този
образ, сподели първи кадри от сни-
мачната площадка. На фотографията
красавицата е с опашка на русалка,
но залязващото слънце зад нея не дава
да се види много. Под снимката Хали
прави кратка ретроспекция и си спом-
ня за прослушването, на което се е
явила, когато е била на 18 години, а
сега, когато вече е на 21, мечтата й се
е сбъднала.

Снимат в Сардиния
„Малката русалка”

Целодневно парти по наслов “Чист
релакс за по-чисто лято” организират
по родното Черноморие. Инициатива-
та ще се състои на 17 юли, когато
“Къмпинг Градина” ще превърне плажа
си в миниатюрен екологичен фестивал
с много музика, охлаждащи коктейли,
положително настроение и безброй из-
ненади за всеки, който се включи в по-
чистването на бреговата ивица.

“Българската природа крие множество
красиви кътчета както на родното ни Чер-
номорие, така и в цялата страна. За да

„Чист релакс за по-чисто лято”
организират по Черноморието

имаме възможност да им се наслаждаваме
пълноценно и дълго време, всеки от нас
трябва да ги пази”, убедени са идеолозите
на проявата. С инициативата организато-
рите искат да насърчат всеки да даде своя
символичен, но важен принос за опазване-
то на природните кътчета у нас.

Много и различни развлечения ще има
за участниците в кампанията, за да се за-
бавляват, докато дават своя добър личен
пример. Инициативата ще бъде закрита с
вечерно плажно парти, диджей сетове и
много забавления.

Рухна митът
за любовта
от пръв поглед

СНИМКА БГНЕС

Преди да се оженят, Кейт
Мидълтън и принц Уилям
са били приятели 10 години

Проучване на канадски ек-
сперти, цитирано от “Дейли
мейл”, развенчава мита за лю-
бовта от пръв поглед - любим
сюжет на огромна част от фил-
мите.

Две трети от връзките
възникват между приятели, со-
чат данните от изследването, в
което са участвали почти 1900
студенти и възрастни добровол-
ци. Близо 68% от тях са катего-
рични, че настоящата или по-
следната им романтична любов
е започнала като приятелство.
Искрите обикновено приплам-
ват, след като вече съществува
приятелство. Данните леко се
различават според пола, нивото
на образование или етноса,
обясняват експертите.

Във Виенския зоопарк
тъгуват за костенурка
130-годишният красавец Шурли е бил оракул на
Европейското първенство по футбол през 2016-а

В австрийската столица
тъгуват за гигантска сейшелска
костенурка, която бе неделима
част от историята на Виенския
зоопарк. Шурли се смята за
най-възрастния му обитател,
тъй като живя там от 1953 г.
Точната възраст на симпатич-
ното влечуго не е известна.
Според експерти обаче Шурли
е бил на около 130 години. По-
коления служители в зоопарка
са се грижили за него в послед-
ните 68 лета. А много от посе-
тителите са го познавали през
целия си живот, разказва зоо-
логът Антон Вайсенбахер.
Сред любимите лакомства на
гигантската костенурка са били
краставиците и сухите листа -
нещо като чипс, само че много
по-здравословни.

През дългото си съществува-
не Шурли е преживял много инте-

ресни неща, посочват от Ойро-
ком-ПР София, част от мрежата
за международни връзки на Об-
щина Виена. Бил е оракул на Ев-
ропейското първенство по фут-
бол през 2016 г., като предрича-
ше резултатите от срещите. През
същата година е осиновен от то-
гавашния кмет на града - Михаел
Хойпл, търсен е и като модел за
рекламни снимки. А през 2019 г.
участва в проучване, което доказ-
ва колко интелигентни са гигант-
ските сейшелски костенурки.

За съжаление, през послед-
но време Шурли започва да губи
сили. През целия период е под
наблюдението на ветеринарни-
те лекари в зоопарка, но преди
няколко дни си тръгва от този
свят. Сега мястото на емблема-
тичната костенурка е заето от
приятеля му Меншик, който
вече е най-старият обитател на
Виенския зоопарк. Той присти-
га в столицата на Австрия поч-
ти веднага след Шурли и спо-
ред специалисти е малко по-
млад от него.

СНИМКА DANIEL ZUPANC

Шурли и Меншик са най-възрастните обитатели
на зоологическата градина в австрийската столица
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Волейболистките и треньорът
им са №1 за юни

Женският национален отбор
по волейбол получи наградата
за най-добър отбор на юни в
анкетата на Пресклуб Бълга-
рия, а селекционерът на тима
Иван Петков бе отличен за тре-
ньор на месеца. През юни
“лъвиците” триумфираха в
Златната лига, побеждавайки
Хърватия на финала в Русе.

“За нас е чест още веднъж
да бъдем отбор на месеца.
Много сме амбицирани, имаме
нагласа и мечти. Искаме да се
представим запомнящо се на
Европейското”, коментира
Иван Петков. Евроволей ще се

СНИМКА БГНЕС

Селекционерът Иван Петков и капитанът на женския волейболен тим
Елица Василева, Нася Димитрова и Лора Китипова бяха наградени като Треньор №1
и Отбор №1 за юни след спечелването на Златната европейска лига

проведе от 18 август до 4 сеп-
тември в България, Сърбия,
Хърватия и Румъния. Пловдив
ще приеме двубоите от Група
B, четири 1/8-финала и два 1/4-
финала. България е в група с
Полша, Германия, Чехия, Ис-
пания и Гърция.

“Ако играем добре, ако сме
здрави и покажем пълните си
възможности, ще имаме успех.
Главната цел е да сме макси-
мално добре подготвени и да
имаме силата и късмет за всеки
мач”, допълни капитанът Елица
Василева.

“Лъвиците” вече започнаха

подготовка. Петков повика 17
волейболистки.

Разпределителки: Лора Ки-
типова, Петя Баракова; Посре-
щачи: Елица Василева, Гергана

I ПРЕДВАРИ-
ТЕЛЕН КРЪГ,
РЕВАНШИ

Шахтьор Со-
лигорск (Блрс) -
Л У Д О Г О Р Е Ц
0:1 Десподов (71) (общ резултат 0:2);
МУРА (Слвн) - Шкендия Тетово
(СМак) 5:0 (6:0); Шамрок Роувърс
(Ирл) - СЛОВАН Братислава
(Слвк) 2:1 (2:3); Хибърниънс (Мал)
- ФЛОРА Талин (Ест) 0:3 (0:5);
ЛИНКЪЛН РЕД ИМПС (Гиб) -
Фола (Люкс) 5:0 (7:0); Рига (Лат) -
МАЛМЬО (Шв) 1:1 (1:2); ШЕРИФ
Тираспол (Молд) - Теута Дурес
(Алб) 1:0 (5:0); Борац Баня Лука
(БиХ) - ЧФР КЛУЖ (Рум) 2:1 (3:4);
Прищина (Кос) - ФЕРЕНЦВАРОШ
(Унг) 1:3 (1:6); Валур (Исл) - ДИ-
НАМО Загреб (Хърв) 0:2 (2:5); Бу-
дучност Подгорица (Чгора) - ХИК
(Фин) 0:4 (1:7); Линфийлд (СИрл) -
ЖАЛГИРИС 1:2 (2:5).

II ПРЕДВАРИТЕЛЕН КРЪГ:
Мура (Слвн) - Лудогорец; Слован

Братислава (Слвк) - Йънг Бойс
(Швейц); Линкълн Ред Импс (Гиб) -
ЧФР Клуж (Рум); Малмьо (Шв) - ХИК
(Фин); Ференцварош (Унг) - Жалги-
рис (Лит).

РЕЗУЛТАТИ

Лудогорец надви беларуския
първенец Шахтьор Солигорск с 1:0
и в реванша от I квалификационен
кръг на Шампионската лига, игран на
неутрален терен в Белград. “Зелени-
те” продължиха напред с общ резул-
тат 2:0, след като седмица по-рано
победиха “миньорите” със същия ре-
зултат и в Разград след късен гол на
Каули Оливейра.

Пред празните трибуни на стади-
он “Чукарички” “орлите” пропусна-
ха ранен шанс да поведат. Десподов
центрира от корнер, но ударът на
кипъреца Пиерос Сотириу с глава не
намери целта. Шахтьор стигна до най-
добрия си шанс за гол след половин
час, когато гамбиецът Дембо Дарбо
надбяга по фланга Игор Пластун и
шутира, но вратарят на разградчани
Кристиан Кахлина отрази изстрела.
“Орлите” полетяха след блестяща
контраатака, подхваната от вратаря
Кахлина, който намери Каули Оли-
вейра и авторът на победния гол в
първия мач влезе в ролята на асис-
тент, подавайки на Десподов. Наци-

Десподов вкара,
Лудогорец бие

Кирил Десподов се радва
на гола си, с който Лудогорец
отстрани Шахтьор

„Орлите” срещат първенеца на Словения,
но са нахъсани да вземат и Суперкупата

оналът от Кресна пое топката и с
премерен шут с десния крак прост-
реля вратаря Александър Гутор.

Във II предварителен кръг 10-
кратният шампион на България ще
срещне на 20/21 юли първенеца на
Словения Мура, който елиминира
македонския Шкендия Тетово с впе-
чатляващия общ резултат 6:0. Побе-
дителят ще продължи в III предвари-
телен кръг на Шампионската лига, а
загубилият ще отиде в шампионския
поток на IV  квалификационен кръг в
Лига Европа. Дори и при загуба там
ще продължи в групите на новия
турнир за Купата на конференциите.

Преди това разградчани ще игра-
ят в събота от 20,30 ч. в София за
Суперкупата на България срещу но-
сителя на купата ЦСКА.

“Всеки гол е важен, но това беше
колективно попадение благодарение
на Кристиан и Каули. Шахтьор доб-
ре затваряше линиите през първото
полувреме и не успяхме да създадем
достатъчно положения. След почив-
ката направихме една контраатака и

реализирахме. Това е нашата сила.
Трябваше да бъдем търпеливи. Кон-
тролирахме мача. Имаме доста доб-
ри и бързи футболисти в предни
позиции и трябва да ги търсим, за да
бележим повече. Почваме да мислим
за ЦСКА. Ще се хвърлим максимал-
но, за да спечелим Суперкупата, а
след това ще мислим за Мура”, каза
Десподов.

“За да побеждаваме отбори като
Лудогорец, трябва да надскочим
себе си. Не сме на тяхното ниво на
този етап. Няма да правим трагедии
от тази загуба. Разочаровани сме от
отпадането от Шампионска лига, но
отиваме в Лигата на конференции-
те. Наясно сме, че за да играем по-
дълго в този турнир, трябва да над-
градим доста неща в играта”, призна
треньорът на Шахтьор Роман Гри-
горчук.

Слован Братислава с капитана
на националния тим Васил Божиков
и Жалгирис с Милен Гамаков се
класираха за II предварителен кръг
в Шампионската лига. Словашкият
първенец загуби с 1:2 от ирландския
Шамрок Роувърс, но продължана
напред благодарение на победата с
2:0 на собствен терен в първия мач.
Божиков спъна съперник в пеналта
и от последвалия 11-метров наказа-
телен удар Греъм Бърке (14) откри.
Ричард Тауел (64) удвои. Шамрок
Роувърс очакваше продължения, но
словашкият национал Владимир
Вайс-младши (74) намали и класира
водения от баща му Владими Вайс
Слован за II кръг, където ще играе
с Йънг Бойс (Швейц). Защитникът
Милен Гамаков, бивш играч на Чер-
номорец, Нефтохимик, Ботев Пд и
Славия, бе титуляр за Жалгирис,
който победи и като гост Линфийлд
в Белфаст с 2:1. Отборът от Лит-
ва продължава с общ резултат 5:2
и ще срещне Ференцварош (Унг).

Божиков и Гамаков
продължават в ШЛ

Димитрова, Мирослава Паско-
ва, Ева Янева, Александра Ми-
ланова, Мария Йорданова; Диа-
гонали: Емилия Димитрова,
Мерелин Николова; Централни

блокировачи: Христина Русе-
ва, Нася Димитрова, Мира То-
дорова, Борислава Съйкова,
Дима Ушева; Либера: Жана То-
дорова, Галина Карабашева.

Атаката по президен-
та на Реал Мадрид Фло-
рентино Перес със скан-
дални записи продължава.
Испанското издание “Ел
Конфиденсиал” разпрост-
рани трета част от фай-
ловете, в които босът на
“Белия  балет”  напада
едни от  най-големите
звезди на клуба. В първи-
те две той прави много
остри коментари за Раул
и Икер Касияс.

Изданието публикува

НАКРАТКО

БОСЪТ НА РЕАЛ М:

Моуриньо и Роналдо са идиоти
разпечатка от запис, на-
правен през 2012 г. В него
Перес напада тогавашния
треньор на тима Жозе
Моуриньо, звездата Кри-
стиано Роналдо и техния
мениджър Жорже Мен-
деш.

“Роналдо е идиот! Бо-
лен човек. Мислиш си, че
е нормален, но всъщност
не е. Ако беше нормален,
нямаше да прави всичко,
което прави... Защо според
теб направи тази глу-

пост?”, коментира Перес.
Той не подминава и

още един португалец - ле-
вия бек на “кралете” Фа-
био Коентрао.

“Поредният, който няма
мозък в главата. В момен-
та той не струва, а Моури-
ньо е идиот... Не е като да
не иска да играе... Малко е
глупав, защото шофира, без
да има книжка. Пречупи се
от напрежението. Болен е,
но не му пука”, твърди
Перес.

Кузманов
печели в Яш

Димитър Кузманов (№238)
обърна за 2,29 ч. 18-годиш-
ния Николас Давид Йонел
(Рум, №516) с 2:6, 6:3, 6:4
във II кръг в турнира на клей
от сериите “Чалънджър”
(88 520 евро) в Яш. Адриан
Андреев (№338) отстъпи с
6:7 (5), 1:6 на Лукас Мидлер
(Ав, №325) за 90 минути.
Преминалият през квалифи-
кации Александър Лазаров
(№536) загуби в I кръг от
Мариус Копил (Рум, №234)
с 6:3, 3:6, 2:6 за 1,59 ч.


